
Podle Anny Šabatové bude 
mít modulová výstavba na cha-
novské obyvatele nepříznivý 
dopad. Může prý ještě více ztížit  
jejich začlenění do života mi-
mo vyloučenou lokalitu. „Aby 
statutární město Most předešlo 
utvrzení a prohloubení segrega-
ce obyvatel Chanova a nenaplni-
lo svým jednáním znaky zakáza-
né diskriminace, doporučuji měs-
tu, aby upustilo od záměru vý-
stavby modulového bydlení,“ píše 
v dopise určeném vedení měs-
ta. Namísto plánované výstav-
by modulového bydlení dopo-
ručuje vytvořit plán postupného 
útlumu sídliště Chanov a  přes-
těhování obyvatel z Chanova do 
standardních bytů mimo segre-
gované lokality!

Ombudsmanka politikům na-
víc oznamuje, že z vlastní inicia-
tivy zahájila šetření výkonu so-
ciální práce Magistrátem města 
Mostu. To aby zjistila, zda ma-
gistrát vykonává sociální prá-
ci s obyvateli Chanova tak, jak 
předpokládá zákon. „Dospěla 
jsem k závěru, že magistrát po-

chybil, neboť jako obecní úřad 
obce s rozšířenou působností ne-
realizuje činnosti sociální prá-
ce tak, aby tyto činnosti vedly 
k sociálnímu začleňování obyva-
tel Chanova.“ Ombudsmanka 
kritizuje, že  obyvatelé Chanova, 
a to i rodiny s dětmi, žijí ve velmi 
nevyhovujících podmínkách, že 
jsou zde byty s rozbitými okny, 
bez fungující elektřiny či tekou-
cí teplé vody a městu Most dá-
vá doporučení: „Je potřeba ak-
tivní vyhledávání a vyjednávání 
se soukromými majiteli bytových 
domů a bytů, které bude mož-
né využít pro pronájemní bydle-
ní obyvatel Chanova. Bude také 
třeba vyjednat s kontaktním pra-
covištěm mosteckého úřadu práce 
výplatu dávky mimořádné okam-
žité pomoci podporující odstěho-
vání obyvatel chanovského sídliště 
do kvalitního bydlení v jiných čás-
tech Mostu. Vzhledem k tomu, že 
dávka přispěje k sociálnímu za-
členění, měl by ji v tomto případě 
úřad práce poskytnout.“  V závě-
ru dopisu ombudsmanka vyzý-
vá primátora. 
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 � žELEZNIČNÍ PŘEDNÁŠKA

MOST – Oblastní muzeum 

a galerie v Mostě zve 10. 3. 

od 17 hodin na přednáš-

ku k historii železniční tra-

ti Most - Moldava v Kruš-

ných horách. Přednáší: Jan 

Setvák.

 � TANEČNÍ ODPOLEDNE

MOST – Taneční odpoled-

ne 18. 3. od 16 do 19 hodin 

v Hotelu Cascade. K posle-

chu a tanci hraje Silver Duo. 

Vstupné zdarma.

 � MUZIKÁL, POP, SWING

MOST - Festivalový orches-

tr Petra Macka zve 16. 3. od 

19 hodin do Městského di-

vadla v Mostě na Jarní kon-

cert. Zazní muzikálové, po-

pové a swingové melodie. 

Zpívají: DASHA a Jan Smi-

gmator, Venuše Zaoralová, 

Roman Krebs, Vladimír Je-

len. Vstupné: 400 Kč.

Ombudsmanka: Nediskriminujte chanovské obyvatele!

Vážení čtenáři,
příští číslo týdeníku

Homér vyjde
20. března 2020.

Redakce

14. března od 13 do 17 hodin 
Zoopark Chomutov 

Ještě než Anna Šabatová odešla z funkce ombudsmanky, stihla na město Most seslat hromy a blesky za to, že chce v Chanově stavět obytné kontejne-
ry. Jak se k této věci postaví nový ombudsman? Ten zatím vyčkává...

Nestavte kontejnery. 
Chanovské přestěhujte 

do kvalitního 
bydlení v Mostě!

Trošku je problém, 
co to vlastně je 
diskriminace...

MOST – Na mostecký magistrát doputoval dopis od někdejší om-
budsmanky Anny Šabatové. Mosteckou radnici obviňuje kvůli plá-
nované stavbě modulového bydlení na chanovském sídlišti z dis-
kriminace a kritizuje činnost sociální práce s Chanovskými. Nový 
ombudsman Stanislav Křeček se k dopisu vyjadřovat nechce. Vy-
čkává na reakci úřadu.

Jako pr..l na hrnec!
Město Most, především pak je-

ho radnice a jeho sociální pra-
covníci, páchají příkoří na oby-
vatelstvu věhlasného Chanova. 
Tak nějak to podle lidskopráv-
ní ochránkyně Anny Šabato-
vé je. Příčinou  rozhořčení paní 
ochránkyně  je „modulové bydle-
ní“ v Chanově, které plánují po-
stavit mostečtí radní. Exombuds-
manka chrlí na hlavy konšelů vý-
tky za všechno, co se v Chanově 
děje. Obzvlášť pikantní jsou po-
líčky  za nevyhovující bydlení, ve 
kterém Chanovští žijí. My ostat-
ní, kdož s věhlasným sídlištěm 

sdílíme nejbližší katastrální území, víme, že žalostný obrázek Chano-
va je výhradním výsledkem „kreativního“ způsobu života tamní ko-
munity. „Drahá“ paní ombudsmanka se obává, že stavbou modulů 
vážně utrpí jemnocit Chanovských, ba co víc, bude je diskriminovat. 
Paradox přitom řve do nebe: právě  a jenom tím, jak se (nejen Cha-
novští) Romové chovají a žijí, se  diskriminují a segregují sami. Čím 
dál víc se nějak nemůžu zbavit pocitu, že v posledních časech  jsou to 
hlavně experti na ochranu lidských  práv a diskriminaci, kteří přiléva-
jí olej do ohně vzájemné nesnášenlivosti. 

Z knížecí rady paní ombudsmanky, aby město zajistilo (samosebou  
i finančně ) přesun Chanovských do kvalitních bytů v Mostě, asi ne-
jen mně vstávají vlasy děsem na hlavě. Díky podobně korektnímu pří-
stupu se totiž mnoho slušných lidí v Mostě stává terčem každodenní 
romské šikany. Přesně v tomto místě si dovolím použít myšlenku nové-
ho ombudsmana Stanislava Křečka: „Ombudsman má řešit i práva 
většiny. Ve vztahu k Romům je společnost stále obviňována z dis-
kriminace. Trošku je problém, co to vlastně je diskriminace. Ve vy-
loučené lokalitě každý mluví o právech těch lidí, kteří v ní bydlí. 
Kdo se ale stará o práva těch, kteří žijí vedle a mají z bydlení ‚pek-
lo‘!?“ Z úhlu pohledu agentur pro sociální začleňování a „odborníků“ 
na  diskriminaci, se citovaný názor v naší zeměpisné šířce příliš neno-
sí. Jenže, co naplat - tady prostě sedne, jako  pr..l na hrnec! 

Pavlína Borovská
šéfredaktorka
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I nterpelace a diskuze zastupitelů

V divadle se objeví
„Jeskynní muž“

MOST – Jak to dopadne, když se na prknech  Městského divadla 
v Mostě objeví Jeskynní muž Roba Beckera?

Zjistíte to, pokud navštívíte 10. 3. od 19 hodin oblíbenou hru Ca-
veman.  Máte-li chuť se rozesmát až k slzám, přijďte se podívat na 
slavnou one man show o tom, co dělá muže mužem a ženu ženou, 
o rozdílech mezi námi, o lásce, partnerství a vtipně utajených kva-
litách obou pohlaví. Hrají: Jan Holík / Jakub Slach. Uvádí: POINT 
Praha. Vstupné: 330 Kč.                                                                    (nov)

Klavírem pro děti
MOST - Druhý ze série benefičních koncertů se uskuteční  13. břez-
na od 20 hodin v kulturní kavárně The Most Cafe (pod terasami ma-
gistrátu). 

Výtěžek z koncertu bude tentokrát věnován Kojeneckému Ústavu 
v Mostě. Podpořme opuštěné děti a sestřičky, které o ně pečují! Přijď-
te si vychutnat komorní  atmosféru za hudebního doprovodu Marti-
na Rufera (klavír) a Matěje Vlčka (zpěv). Zazní písně ze světa popu, 
jazzu a soulu. Místa můžete rezervovat na tel. 722 181 703.        (nov)

Jarní burza knih
MOST – Městská knihovna Most pořádá ve dnech 16. - 21. března 
„Jarní burzu“.

Za symbolickou cenu si můžete koupit vyřazené knihy, časopi-
sy, hudební nosiče a hudebniny. V pátek a v sobotu dokonce pořídí-
te vše za 5 korun. Otevřeno je v pondělí, v úterý, ve čtvrtek a v pá-
tek od 10 do 18 hodin, v sobotu od 9 do 12 hodin. Ve středu je za-
vřeno.                                                                                                  (nov)

Do Centralu přivezou
lidi z vosku

MOST – V mostecké nákupní galerii Central bude od 9. do 15. března 
k vidění výstava „Lidé z vosku“. 

Ačkoliv název výstavy je „Lidé z vosku“, nejedná o voskové figu-
ríny slavných osobností, ale o lidi, kteří žili s nějakým znetvořením, 
ať už obličeje nebo celého těla.  Voskové figuríny lidí s nějakou va-
dou či abnormalitou pocházejí z muzea v Petrohradě. Organizáto-
ři výstavu uvádí sloganem: Velmi poučné, lehce šokující. S osudy li-
dí, kteří se stali tak trochu hříčkou přírody, se můžete také seznámit. 
Výstava nemusí být vhodná pro slabší povahy. 

Tito lidé se fyzicky výrazně lišili od ostatních, a proto jim často 
nezbylo nic jiného, než vystupovat v cirkusech či panopticích. Mě-
li těžký život, společnost se jich stranila. Někteří to psychicky ne-
zvládli, jiní dokázali ze svého nedostatku udělat přednost a vzepřít 
se osudu. O to jsou jejich životní příběhy zajímavější.

Velmi silně vyjádřil - nakonec smutný - osud mladíka postižené-
ho vrozeným znetvořením obličeje americký film Maska z roku 1985 
s výborným Erikem Stoltzem v hlavní roli. Roli jeho matky neméně 
dobře zahrála známá zpěvačka a herečka Cher.

Výstava bude otevřena od 9. do 15. března vždy od 10 do 18 hodin. 
Vstupné: Dospělí 80 Kč, důchodci a studenti 60 Kč, děti 40 Kč. Orga-
nizovaným skupinám se na vstupném poskytuje sleva.               (nov)

MOST – Město Most směnilo 
s  majitelem Prioru pozemky 
u Repre a v  jeho okolí. Radni-
ce má také zájem koupit Prior 
a přilehlé pozemky.  

Zastupitelé schválili doplně-
ní ke směně pozemků u Prioru 
s jeho vlastníkem, společností  
LE SYGNE SPORTIF GROUP 
a.s. Směnu pozemků projed-
návali politici už vloni v dub-
nu. „Podařilo se nám téměř po 
roce získat vyjádření ke směn-
né smlouvě, kterou jsme schva-
lovali na dubnovém zastupitel-
stvu. Reakce vlastníka Prioru 
není úplně ideální. Komunikace 
s touto společností je velmi pro-
blematická. Jsme ale přesvědče-
ní, že jsme dospěli ke zdárnému 
konci,“ předeslal náměstek pri-
mátora Marek Hrvol. Majitel 
Prioru přistoupil na směnu po-
zemků, kterou  připadl městu 
pozemek u Repre, avšak s věc-
ným břemenem, za pozemek 
města v  okolí Prioru. „Tím, 
že nám směňují část pozemku 
v  okolí Repre, by byl znemož-
něn vstup na jejich další pozem-
ky směrem k  Prioru. Požadují 
proto obslužnost cesty, což jsme 
akceptovali,“ doplnil náměstek. 

Zastupitelka Berenika Pešto-
vá (ANO) se dotazovala, zda 
muselo dojít nutně ke směně 
pozemků a zda nebyla společ-
nost ochotna přistoupit na od-
prodej pozemku. „My jsme tím 
přišli o pozemek kolem Prio-

ru a získali pozemek, na kte-
rém bude viset věcné břeme-
no,“ shrnula. Vedení města vy-
světlilo, že tato varianta možná 
nebyla. „Majitel Prioru ‚vyu-
žil‘ nešťastné pozice města. Ví, 
že tyto pozemky nezbytně po-
třebujeme vypořádat. Navrh-
li jsme, že pozemek odkoupíme, 
to ale neakceptovali. Chtěli z to-
ho ‚vytřískat‘, co se dalo. Hleda-
li jsme kompromisní řešení. Vý-
sledné není v rozporu s legislati-
vou. Město se chová s péčí řád-

ného hospodáře. Pochopitelně 
bychom raději preferovali od-
kup pozemku,“ vysvětlil Marek 
Hrvol. 

Náměstek zastupitele  infor-
moval, že město bude s  vlast-
níkem Prioru jednat i nadále, 
a to o případném prodeji Pri-
oru včetně přilehlých pozem-
ků. „Shodli jsme se, že stav Pri-
oru a jeho okolí se stává  kata-
strofálním. Proto se nevzdává-
me myšlenky, že by tento objekt 
s  pozemky v  budoucnu vlastni-

lo město. Určitě se shodneme, 
že situace není ideální. Vypa-
dá to, že bez našeho vlastnictví 
nebo jakékoliv participace měs-
ta společnost nebude tento ob-
chodní dům a okolí nijak revi-
talizovat. Budeme proto zjišťo-
vat, zda by byl  tento objekt vů-
bec k prodeji. Pokud ano, tak za 
jakou cenu,“ uvedl náměstek. 
Město chce jednat s  vlastníky 
Prioru o možnostech případ-
ného odkupu do konce břez-
na.                                         (sol) 

Město chce koupit Prior
Začne jednat s vlastníky

Sláva  obchodního domu Prior, jehož stavba začala v roce 1972 a trvala tři roky, je dávno minulostí. Žalostný 
stav obchodního domu a jeho okolí štve jak občany, tak i politiky.

Parkování v Lipové

Patricia Prokešová (ANO) 
se ptala ústy obyvatel z oko-
lí ulice Lipová (u Kahanu), zda 
by šla dopravně vyřešit situace 
na parkovišti za zdejší autobu-
sovou zastávkou. „Z jedné stra-
ny  je jednosměrka, z druhé stra-
ny se dá vjíždět a vyjíždět obou-
směrně. Dochází zde ke kolizím, 
protože dost lidí parkuje i v od-
bočce směrem na parkoviště. Si-
tuace je dost nepřehledná. Ne-
šlo bys tím něco udělat, napří-
klad namalovat žluté čáry?“ do-
tazovala se. Vedení města při-
slíbilo situaci prověřit a učinit 
opatření. 

Proč se radar stěhuje?
Druhý její dotaz se týkal 

umístění radaru. „Proč zmi-
zel radar z ulice Obránců mí-
ru?Požadovala jsem ho umístit 
pod Šibeníkem a on se nyní ob-
jevil u kasáren,“ podotkla. „Za-
řízení jsou mobilní a je možné 
s nimi disponovat. Není vylou-
čeno, že se za čas umístění změ-
ní. Je to víceméně pragmatické 
opatření vůči řidičům,“ reago-
val primátor.

Kdy a kam  
na výběrová řízení? 

Zastupitel Tomáš Ondrášek 
(SMM) nebyl spokojen s odpo-

vědí na svůj dotaz z předchozí-
ho zastupitelstva. „Chtěl jsem 
odpověď na dotaz, kdy a kde se 
mohou zájemci z řad zastupite-
lů podívat a zhlédnout průběh 
výběrových řízení na vedoucí 
posty městských organizací. Od-
pověď zněla, že výběrová řízení 
jsou důvěrné dokumenty, a tu-
díž se nejedná o veřejně přístup-
ný dokument. Zákon o obcích 
jasně deklaruje, že zastupitelé 
mají neomezený nárok na pří-
stup k informacím o působnos-
ti obce. Informace musí být pře-
dány v plné a neanonymizované 
podobě,“ řekl Tomáš Ondrášek 
a požadoval novou odpověď.  

Školka pro hendikepované
Zda se plánuje jednání o pří-

padném slučování mateřinek 
v  Mostě, se ptala zastupitel-
ka Jaroslava Puntová (ANO). 
Tu také zajímalo, zda se plánu-
je nová mateřská školka v pro-
storách kojeneckého ústavu pro 
zdravotně znevýhodněné děti. 
„Je to skvělý nápad, který pod-
poruji. Byla by mateřinka ote-
vřena již od letošního školního 
roku? A kam se rodiče dětí mo-
hou případně obrátit?“ ptala se.  

Seřiďte semafory!
Seřízení semaforů na křižo-

vatce  Moskevská, J. z  Podě-
brad, Bělehradská žádal zastu-

pitel Alexandr Agh (ANO). 
Upozornil na problém, s  kte-
rým se setkávají žáci mostec-
kých autoškol, a to při odbočo-
vání vpravo v době, kdy se roz-
svítí zelená šipka. „Ta po chví-
li zhasne, ale na semaforu ještě 
nějakou dobu svítí červená. V tu 
chvíli jsou ale řidiči, tedy i naši 
žáci, v odbočování. K těmto ko-
lizím dochází i jinde na semafo-
rech. Už se nám stalo, že tu žá-
ky srazili. Ať se tedy semafory 
seřídí, nebo se zelená šipka úpl-
ně vypne. Bude to  bezpečnější,“ 
navrhoval.    

Územní plán
Kdy se plánuje druhé veřejné 

projednávání územního plánu, 
zajímalo Bereniku Peštovou 
(ANO). „Konalo se už druhé 
opakované projednávání, tak-
že v pořadí třetí. Další plánuje-
me v létě. Letos bychom územní 
plán chtěli schválit, pokud nedo-
jde k dalšímu opakovanému ve-
řejnému projednávání,“ sdělila 
Iva Mazurová z  oddělení roz-
voje.  

Byty pro lékaře 
Jan Hrubeš (Piráti a Zele-

ní) se zajímal, zda by bylo mož-
né vyjednávat s Krajskou zdra-
votní o budově bývalé infek-
ce. S tím, že by se mohla budo-
va využívat jako výukové stře-

disko, nebo jako startovací byty 
pro lékaře. „Proces vzdělávání 
je náročný a dlouhodobý, možná 
bychom sem načas nějaké lékaře 
přilákali a možná by tu i zůstali. 
V Mostě, městu zeleně, se spous-
tě lidí líbí…“ podotkl.  

Přepadení dětí 
Milan Rybák (SMM) upo-

zornil na opakované případy 
přepadení dětí mezi magistrá-
tem a Cascade, nedaleko Rad-
ničního parku. „Kamerový sys-
tém prý nic nezaznamenal. Ne-
mohla by se tam dát tedy další 
kamera nebo alespoň natočit na 
tuto oblast kamera stávající?“ 
zajímalo ho. Primátor sdělil, že 
se situace se již prověřuje. 

Nemluvíme s agenturou?
Může město Most přijít o do-

tace na vybudování kontejne-
rového bydlení v Chanově kvů-
li tomu, že přestává komuni-
kovat s Agenturou pro sociál-
ní začleňování? To zajímalo Ji-
řího Krause (Piráti a Zelení): 
„Četl jsem to v  médiích. Jak je 
na tom město s Agenturou a co 
je na tom pravdy?“ Primátor 
Jan Paparega ujistil, že Agen-
tura oficiálně spolupráci s měs-
tem neukončila. Ta trvá. Stejně 
vyvrátil i informace o dotacích 
na modulové bydlení. 

(sol)



Most ročně zaplatí za svoz od-
padu přes šedesát milionů ko-
run. Řadu volebních období ale 
městské vlády občany od poplat-
ků osvobozují. Čeští zákonodár-
ci mají na stole nový zákon, po-
dle něhož ceny za skládkování 
prudce porostou. Pravděpodob-
ně od příštího roku. Zastupite-
lé proto nastolili otázku, zda ne-
ní na čase uvažovat nad novou 
strategií odpadového hospodář-
ství.  V  porovnání s  jinými ob-
cemi je Most navíc s  tříděním 
na „štíru“, což by mohlo zname-
nat od příštích let pro městskou 
kasu až třikrát vyšší výdaje. „Po-
kud se  situace s tříděním výrazně 
se nezmění, nebude si Most moci 
sáhnout na slevu. Místo pěti set 

korun za uložení jedné tuny od-
padu na skládkách zaplatíme od 
roku 2021 už 800 korun. Postup-
ně se to bude zvedat až na 1 850 
korun za tunu v roce 2029. Jestli 
nás tedy odpady stojí 60 milionů, 
bude to i třikrát tolik,“ apelovala 
Berenika Peštová (ANO).  

Podle některých zastupite-
lů je současný stav dlouhodobě 
neudržitelný.  „Je otázkou, jestli 
a kdy takový zákon bude schvá-
len. Mluví se o tom dlouho  a stále 
nic. My se snažíme ke třídění více 
motivovat, děláme větší osvětu,“ 
podotkl primátor Jan Paparega. 
„Mnohé obce měly s tříděním pro-
blém. Nedařilo se totiž recyklova-
né suroviny přeprodat, tak se lo-
gicky vytvořilo povědomí, zda má 

recyklování smysl. Toto povědomí 
je pak těžké změnit. O novém zá-
koně se mluví dlouho, o stále no-
vých a nových novelizacích. My-
slím, že by bylo dobré udělat na 

toto téma seminář, abychom by-
li informování, jak to vůbec bu-
de, kam se bude vytříděný odpad 
umisťovat,“ podotkl radní Vlas-
timil Vozka. „Řešíme celou do-
bu, že za odpady by se mělo pla-
tit. Přiznávají to i lidi. Není mož-
né motivovat ke třídění, když je to 
zadarmo,“ připustil vedoucí od-
boru životního prostředí Vladi-
mír Pátek a dodal: „Myslím, že by 
to vyřešily spalovny, které preferu-
jí i v takových zemích, jako je Švý-
carsko. Pro naši republiku by sta-
čily tři spalovny a nemuseli by-
chom ukládat do země a platit za 
to.“                                              (sol)

O možnosti získat většinový 
podíl ve společnosti Autodrom 
Most, a.s. informoval zastupi-
tele náměstek primátora Ma-
rek Hrvol. „Máme informace, 
že majoritní podíl Autodromu 
Most by bylo za určitých před-
pokladů možné odkoupit. Jed-
nat by se mělo o 66 procent po-
dílu. Rádi bychom věděli, zda se 
o tuto věc máme i dál zajímat?“  
vyzval předsedy zastupitelských 
klubů k vyjádření náměstek. 
„Pokud bychom byli majoritním 
vlastníkem, byla by to možnost 
vyřešit problém s hlukem,“ dopl-
nil. Pochybnosti  vznesl zastupi-
tel  Jiří Kraus (Piráti a Zelení). 
„Město má před sebou rekon-
strukci Repre, třídy Budovatelů, 
v  úvahu přichází potencionální 
odkup Prioru. To jsou všechno 
dobré věci. Je město tak bohaté? 

Nezadluží se?“. Vedení radnice 
ho ujistilo, že je potřeba nejdří-
ve zjistit podmínky a znát eko-
nomické aspekty ať už k  auto-
dromu nebo k  Prioru. Teprve 
poté stanovit priority. „Při roz-
hodováních jistě musíme brát 
zřetel na financování těchto ak-
cí. Město nemá neomezený roz-
počet. Avšak příští rok končí vel-
ký úvěr na sportovní halu, kte-
rý město každoročně platí a na-
skýtá se možnost dalšího úvěru,“ 
nastínil Marek Hrvol. Ujistil, že 
rozpočet je  připraven na úvěro-
vé zatížení. V případě sportovní 
haly se splácí zhruba 30 milio-
nů korun ročně. „Město má ny-
ní kolem 400 milionů korun ve 
fondu rezerv a rozvoje. Finan-
ce na jednotlivé akce jsou, ale je 
potřeba si říci, co je prioritou,“ 
konstatoval. 

Vyjádření předsedů 
klubů

Arnošt Ševčík (SMM)
„V  tuto chvíli říkáme, že by 

město určitě mělo vstoupit v jed-
nání, abychom se dozvěděli po-
drobnější a relevantní informa-
ce, abychom pak mohli rozhod-
nout.“ 

Jan Schiller (ANO)
„Pokud by město mělo mož-

nost do společnosti vstoupit a re-
gulovat ať již průběh závodů, ča-
sy ad., bylo by to ve shodě s lid-
mi, kteří tam bydlí. Pojďme do 
toho! Pokud ale do společnos-
ti vstoupíme, budou to nema-
lé částky, které budeme do au-
todromu muset investovat, např. 
na protihluková opatření apod. 
Konečně by ale přestaly dohady. 
Pokud to bude lepší pro lidi, tak 

se jistě všichni shodneme, že au-
todrom tu chceme!“

Jan Hrubeš (Piráti a Zelení)
„Souhlasíme s  jednáním. Bu-

de ale záležet na finálních pod-
mínkách. Bude určitě důležité, 
aby to pro město bylo ekonomic-
ké. Když by se mělo Soušským 
ulevit, budeme jedině rádi a usi-
lovat o to, aby se autodrom od-
hlučnil.“

Daniel Drtík (ODS)
„Podporujeme tuto snahu 

a chceme dát městu mandát, aby 
zjistilo informace. Chceme mít 
představu o ekonomickém pro-
filu ve smyslu nabytí, a eventu-
ální náklady. Pokud by to neby-
lo zatíženo nějakými průběžný-
mi náklady, tak je to věc, kterou 
bychom mohli podpořit.“ 

Martin Hošek (KSČM)
„Kvůli lepší možnosti omeze-

ní hluku jsme určitě pro. Jednej-
te…“ 

(sol) 
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K odpadům a spalovnám také zaznělo:
Jan Schiller, ANO
„Vznik zdroje pro energetické využití odpadu je jedna z dobrých cest pro Mostečany i Litví-
novany - pro všechny, kteří jsou napojeny na centrální horkovod. Budeme tak moci regulo-
vat cenu za teplo. Mostečané si to zaslouží. Umístění spalovny v Komořanech není špatné.“ 
Jan Hrubeš, Piráti a Zelení
„Teď jsou skládky po kraji rozmístěny rovnoměrně. Pokud by do Mostu ale jezdila nákladní 
auta každý den s odpady do spalovny, došlo by k velkému dopravnímu zatížení. Nechápu ta-
ké model, že my bychom měli dodávat odpad, tedy  surovinu, která je ve výhřevnosti na úrov-
ni méně kvalitního hnědého uhlí a ještě za spalovnám platit?“

P tejte se politiků
Četla jsem dotaz se stížnos-

tí na puberťáky u bloku 265 
a obchodního domu Central. 
S článkem souhlasím, ale na 
druhé straně se puberťáci ne-
mají kde scházet. Napadlo mě 
- vytvořme jim nějaké místo 
(třeba bývalá školka, prázd-
ný nevyužitý objekt, možná až 
se přestěhuje knihovna), kam 
by si mohli sednout, popoví-
dat, koupit nealko. Místo pro 
klubové setkání, kde si mo-
hou pouštět hudbu a zatanco-
vat, filmy, počítače, možná ně-
co na fyzické aktivity, prostě si 
jen tak pokecat. Nemyslím ně-
jakou řízenou činnost, spíš jen mít střechu nad hlavou. Vím, že 
jsou kluby v soc. vyloučených lokalitách, velmi oceňuji MěP a je-
jí hlídky, ale děti z centra města opravdu nemají kam jít, když 
je zima nebo prší. Něco jako byla diskotéka v bývalém kině pod 
knihovnou.

Děkuji za Váš postřeh i nápad na další využití budovy knihovny. 
Předně bych chtěl ujistit, že se zabýváme dalším rozšiřováním akti-
vit pro mladou generaci. Ale současně si dovolím poznamenat, že 
město nemůže vytvořit jen „jakýsi“ prostor, ve kterém se omladina 
bude scházet a bez jakéhokoliv dozoru a provozního řádu bude pou-
ze „trávit“ svůj volný čas. Bohužel praxe ukazuje, že veřejné prosto-
ry, které jsou takto obsazeny, jsou často místem pro konzumaci al-
koholu, lehčích drog a průzkum sexuality. Abychom předešli těmto 
negativním jevům, je potřeba připravit prostory s obsahovou nápl-
ní, ať už kulturní, či vzdělávací, v ideálním případě jejich propoje-
ní. Doufáme, že nová knihovna v centru města spolu s atraktivním 
zázemím přitáhne velkou část mladé generace. Další doprovodné 
aktivity typu digitální dílna (www.fablabbrno.cz) mohou vzniknout 
v prostorách současné knihovny. V nabídce aktivit určitě není mož-
né přehlédnout Středisko volného času, které také nabízí řadu slu-
žeb, ale určitě je zde prostor pro jejich rozšíření.

Odpovídá primátor města Mostu Jan Paparega

Jan Paparega

Ankety, která se uskutečni-
la prostřednictvím Mobilního 
rozhlasu, se zúčastnilo 876 re-
spondentů. Mostečané se vy-
slovili pro to městské pozem-
ky cirkusům nepronajímat. „Je 
to vůle obyvatel města. Nevi-
dím důvod, proč ji nerespekto-
vat. Je potřeba si ale uvědomit, 
že tímto rozhodnutím nezakazu-
jeme, aby se cirkusy konaly. Pou-
ze nebudeme cirkusům pronají-
mat naše pozemky,“ připomněl 
primátor Jan Paparega. Anke-
tu iniciovala zastupitelka Patri-
cie Prokešová (ANO), která za 
hlasování a vyjádření názoru 
občanům poděkovala. „Výsled-
ky ankety vidím jako malé ví-
tězství pro zvířata. Téma cirku-
sů je velmi diskutované a na vý-
sledné hlasování zastupitelů če-
ká především mladá generace, 
které není toto téma lhostejné,“ 
uvedla Patricie Prokešová. Do-

dala, že podobnou aktivitu bu-
dou vyvíjet i další města. 

Někteří zastupitelé ale posu-
zovali otázku  i z  jiného úhlu. 
„Pokud z pohledu péče řádného 
hospodáře zakážeme jako město 
pronájem ploch cirkusům se zví-
řaty, přijdeme  o peníze z proná-
jmu. Cirkusy si to stejně postaví 
jinde, kde jim to povolí soukromý 
subjekt,“ namítal zastupitel Mar-
tin Domín (SMM). Podle iniciá-
torky ankety tím ale město dává 
najevo, že tady cirkusy nechce. 
„Věc cirkusů se zvířaty nemůže-
me vnímat v dnešní době ekono-
micky, ale eticky. Měli bychom 
se k  tomu postavit i vůči zvířa-
tům,“ upozornil zastupitel Jiří 
Kraus (Piráti a Zelení). Podpo-
řil ho také zastupitel a poslanec 
Jan Schiller (ANO). Informoval, 
že vláda připravuje nový zákon 
o týrání zvířat, který bude řešit 
i téma cirkusů a zákaz drezúry 

nově narozených volně žijících 
zvířat. „Je to skutečně o etice, a ne 
o financích.  Zákon bude s největ-
ší pravděpodobností přijat a cir-
kusy budou muset změnit strate-
gii,“ je přesvědčen poslanec. Jan 
Hrubeš (Piráti a Zelení) dopl-
nil, že na Slovensku mají zákaz 
cirkusů uzákoněný celostátně. 
„Souhlasím, že jde o etický kodex 
a většinový názor občanů podpo-

řím,“ řekl. Hana Aulická Jírovco-
vá vznesla protinávrh, aby měs-
to hlasovalo jen o vzetí výsledků 
ankety občanů na vědomí a na-
vrhovala posečkat se schvalová-
ním  pronájmu, či nepronájmu 
pozemků až na schválení nové-
ho zákona. Její protinávrh ne-
prošel, a to s ohledem na to, že 
není jasné, kdy a zda bude nový 
zákon přijat.                          (sol) 

Cirkusy v Mostě dostaly STOP!  

Lidé v Mostě dali ve veřejné anketě cirkusům, ve kterých vystupují zví-
řata, červenou kartu. Od teď město své pozemky těmto cirkusům ne-
pronajme.

Město hodlá koupit podíl v Autodromu Most

Zastupitelé o odpadech: Měla by se změnit strategie
MOST – O odpadech,  likvidaci, třídění, skládkování, ale i následném 
energetickém využití horlivě diskutovali zastupitelé. Dotkli se také 
ožehavého tématu -  změny strategie v zavedení poplatků za svoz 
odpadu. 

VEDOUCÍ ZAŘÍZENÍ
 (přihlášky do 16. března 2020 – 12.00 hodin)

SOCIÁLNÍ PRACOVNÍK
 (přihlášky do 16. března 2020 – 12.00 hodin)

PRACOVNÍK 
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH

(nástup možný ihned)

VŠEOBECNÁ SESTRA
(nástup možný ihned)

Vyhlašuje výběrová řízení 
na tyto pozice: 

Více informací na stránkách MSSS v Mostě - p. o.   
http://msss-most.cz/kariera/volna-pracovni-mista

Kontakt – personální oddělení
Lýdia Pavlicová, telefon: 476 768 851, e-mail: pavlicova@msss-most.cz

Dagmar Zemková, Dis., telefon: 476 768 851, e-mail: zemkova@msss-most.cz

MOST – Zastupitelé vzali na vědomí výsledky ankety o pronájmu 
městských pozemků cirkusům se zvířaty. V anketě se většinově lidé 
přiklonili k zamezení vstupu cirkusů na tyto plochy.  

MOST – O možnosti získat vlastnický podíl ve společnost Autodrom Most, a tím ovlivnit hlučnost závod-
ního okruhu, chce vyjednávat s majiteli autodromu vedení města.    

Před několika lety dostali Mostečané od radnice dárek - svoz a likvidaci 
odpadů zadarmo. V ulicích města je ale čím dál častěji vidět, že někteří 
občané si tento benefit vykládají po svém. 



MOST – Zastupitelé schvalova-
li výjimky z  tzv. „protihlukové“ 
vyhlášky Autodromu Most pro 
pořádání deseti závodů. Hlaso-
váním prošly jen čtyři. 

„Nejdříve přišla od autodromu 
žádost o udělení výjimek z obecně 
závazné vyhlášky o regulaci hluč-
ných činností na čtyři akce. Pro-
jednali jsme je na radě a neby-
ly k  tomu výtky. Následně dopu-
tovala další žádost autodromu, 
a to na udělení dalších šesti výji-
mek,“ uvedl primátor Jan Papare-
ga. Někteří zastupitelé  namítali, 
že v  kalendáři akcí Autodromu 
Most jsou další akce, které do-
bou svého konání nekorespon-
dují s  vyhláškou. „Jen za kvě-
ten jde o tři akce, ale jsou i další. 
Hlasování o výjimkách nám při-
jde jako bezpředmětné. Nepod-
poříme žádné,“ uvedl Jan Hru-
beš (Piráti a Zelení). Politiky za-
jímalo, jak bude město postu-
povat v  případě, když výjimku 
některá akce nedostane, a přes-
to ji Autodrom uskuteční. „Pak 
bude zahájeno správní řízení, bu-
deme provádět dokazování, a do-
jde-li k porušení vyhlášky, bude-
me udělovat sankce,“ odpověděl 
primátor.

Výjimku z „protihlukové“ vy-
hlášky získaly čtyři závodní akce: 
ADAC GT MASTERS (17. 5.), 
NASCAR Show (21. 6.), Mist-
rovství ČR v minibike talentova-
né mládeže (5. 7.) a Czech Truck 

Prix (30. 8.).  Šest podniků větši-
novou podporu pro udělení vý-
jimky nedostalo: Carbonia Cup 
(5. 4.), 12 h Trabant (1. 6.), VfV 
německý šampionát historických 
vozidel  (14. 6.), Czech MOTO 

Classic závody historických sil-
ničních motocyklů (9. 8.), seri-
ál závodních vozů Porsche (13. 
9.) a Carbonia Cup, amatérské 
okruhové závody automobilů 
(11. 10).                                            (sol) 
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PONDěLí
Hovězí vývar s masem a nudlemi 35 Kč
150 g Znojemská hovězí pečeně, dušená rýže 125 Kč
150 g Vepřová pečeně s baby špenátem a parmazánem,  115 Kč 
 bramborová kaše
350 g Špagety all‘amatraccianna 105 Kč

ÚTERÝ
Zelná s klobásou 35 Kč
150 g  Vepřová řezanka s cibulí, slaninou a sázeným vejcem,  125 Kč
 dušená rýže 
220 g Pečené kuře na zelenině, bramborová kaše, polníček 115 Kč
350 g Tortellini se šunkou, rajčaty a česnekem ve smetanové  105 Kč 
 omáčce s parmazánem

STŘEDA
Kuřecí vývar s masem a nudlemi 30 Kč
150 g Vepřové výpečky, špenát, bramborový knedlík 125 Kč
150 g Kuřecí špíz s cibulí, slaninou a paprikou, šťouchaný  115 Kč 
 brambor hořčičný dip 
150 g Vepřová játra na slanině, dušená rýže 105 Kč

ČTVRTEK 
Hrachová s krutony 30 Kč
150 g Hamburská vepřová plec, houskový knedlík 125 Kč
150 g Smažený holandský řízek, bramborová kaše, okurkový salát 115 Kč
350 g Kus-kus s kuřecím masem a restovanou zeleninou 105 Kč

PÁTEK
Špenátový krém 35 Kč
150 g Hovězí roštěná na slanině se žampiony, šťouchaný brambor 125 Kč
150 g Plněný paprikový lusk v rajčatové omáčce, houskový knedlík  115 Kč
 nebo těstoviny 
350 g Zapečené pražské brambory, kyselá okurka 105 Kč

SPECIÁL
450 g PEČENÁ VEPŘOVÁ ŽEBRA V PIKANTNÍ MARINÁDĚ S KOŘENOVOU 165 Kč  
 ZELENINOU, PEČENOU BRAMBOROU VE SLUPCE A KŘENOVÝM  
 DIPEM, PEČIVO

POLEDNí MENU
9. 3. – 13. 3. 2020

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Vyjádření společnosti Autodrom Most k zamítnutí konání šesti akcí mosteckými zastupiteli
„Společnost AUTODROM MOST zaslala žádosti mosteckým zastupitelům o výjimku z takzvané protihlukové vyhlášky pro vý-
znamné akce sezony 2020. Zastupitelé na svém jednání ve čtvrtek 27. února udělili výjimku čtyřem akcím, naopak v případě 
šesti akcí žádost zamítli.
Společnost AUTODROM MOST od začátku považuje vyhlášku o regulaci hlučných činností za protiprávní a likvidační a v tomto 
smyslu učinila patřičné kroky. Omezení činnosti či provozu areálu autodromu totiž ohrožuje samu její existenci.
Autodrom bude postupovat tak, aby dodržel své smluvní závazky na letošní rok  a nezpůsobil škodu třetím osobám. Děláme 
vše pro to, abychom v souladu s platným provozním řádem naší společnosti zabránili nadměrnému hluku.“

Vzhledem k délce akce bu-
dou práce rozděleny do něko-
lika etap a potrvají až do čer-
vence. Kromě centrální části 
třídy, na jejíž proměnu se při-
pravuje architektonická sou-
těž, budou opravy probíhat od 
centra směrem k ulici Pražská 
(k dopravnímu podniku) a od 
Prioru ke kruhovému objezdu 
v místech křížení ulic Budo-
vatelů a Rudolická. Jako prv-
ní přijde na řadu úsek od ulic 
U Stadionu po Rudolickou, te-
dy od sportovní haly po ovál-
ný objezd u zimního stadio-
nu. Tam práce vypuknou již  
17. března a trvat by měly do 
30.  března. Po frézování povr-
chů, které zabere zhruba čtyři 

dny, přijde 21. března na řadu 
pokládka asfaltu. 

Následovat budou opravy sil-
nice Budovatelů od ulice Mos-
kevská po ulici U Stadionu, 
ty začnou 30. března a skončí  
30. dubna. Od 4. do 22. květ-
na je v  plánu opravit část tří-
dy od ulic Pražská po ulici  
Z. Štěpánka. Na ně bezprostřed-
ně navážou práce v části od ulice  
Z. Štěpánka po ulici Mladé gar-
dy, a to až do 10. června. Odsud 
až k ulici V. Nejedlého se bude 
pracovat ve dnech 11. až 30. 
června a poslední úsek od uli-
ce V. Nejedlého po ulici J. Prů-
chy přijde na řadu 1. červen-
ce a skončit by měl v polovině 
uvedeného měsíce.             (nov)

Budovatelku čekají opravy, řidiče objížďky
MOST - Řidiči se musejí připravit na dopravní omezení na hlavní 
mostecké třídě. V březnu totiž začne oprava komunikace na třídě 
Budovatelů. 

Dopravu na ulici Budovatelů  budou v době oprav řídit příslušní pra-
covníci a bude ji regulovat přechodné svislé dopravní značení. Při opra-
vách dojde k omezení nebo uzavření dopravy, která bude značena ob-
jízdnou trasou.

„Žádám primátora Mostu, aby se ve lhůtě 30 dnů od doru-
čení zprávy vyjádřil ke zjištěným pochybením uvedeným  v této zprá-
vě a informoval mě o přijatých opatřeních k nápravě.“ 

Redakce týdeníku Homér se obrátila s dotazem na nového om-
budsmana Stanislava Křečka. Požádali jsme jej o názor na vyjádření 
jeho předchůdkyně a jeho postoj k rozhodnutí města Mostu vybu-
dovat v sídlišti Chanov modulové bydlení. Odpověď úřadu veřejné-
ho ochránce práv je následující: „V tuto chvíli se ombudsman k této 
věci nebude vyjadřovat, protože není uzavřená. S ohledem na zákon 
o veřejném ochránci práv musí vyčkat na vyjádření úřadu, po němž 
se rozhodne, jak v této věci bude pokračovat, případně, zda ji uzavře. 
Teprve pak bude z naší strany možné o ní hovořit.“                       (ina)

Ombudsmanka...
str. 1

„Cenová mapa by se měla ak-
tualizovat ve dvouletých inter-
valech. To město  pravidelně dě-
lá. Naposledy jsme vloni v dub-
nu a květnu vyhlásili veřejnou 
zakázku na zpracovatele. Zví-
tězil Ing. Bajer, který se podílel 
i na předchozích aktualizacích,“ 
předeslal před schvalováním 
náměstek primátora Marek 
Hrvol. Opozice  ale měla k ak-
tualizaci námitky. „Cenová ma-
pa je vázána na změnu územ-
ního plánu z roku 2013. Teď se 
zpracovává nový územní plán 

a je před dalším projednáním. 
Proč se s novou cenovou mapou 
nepočká na nový územní plán?“ 
zajímalo Bereniku Peštovou. 
Zpracovatel cenové mapy musí 
pracovat s aktuálním územním 
plánem. „Není to možné, proto-
že je tady návrh, který není ještě 
legislativně schválen,“ vysvět-
lil náměstek Hrvol. Zastupitel-
ka ale namítala, že podle nové-
ho územního plánu se mohou 
změnit některé  zelené plochy 
na stavební parcely, nebo opač-
ně.  Tím může být aktuální ce-

na pozemků odlišná a ne tolik 
atraktivní v  porovnání s  nově 
schválenou mapou. „My ovšem  
nevíme, kdy bude nový územní 
plán schválen. Nelze předjímat, 
takže nemůžeme čekat. Musí-
me podle zákona dodržet dvou-
letý interval. Kdybychom moh-
li počkat ještě jeden rok, tak to 
uděláme,“ dodal Marek Hrvol 
a vysvětlil, že v  kolizních pří-
padech si město může nechat 
zpracovat na ocenění pozemků 
znalecký posudek. „V případě, 
že podle stávajícího plánu by šlo 
o stavební parcelu a podle no-
vého plánu o ostatní zeleň, po-
zemek se prodá podle znalecké-
ho posudku. Bude-li nám připa-

dat, že cenová mapa nezohled-
ňuje změny nového územního 
plánu, necháme zpracovat zna-
lecký posudek“ dodal. Opozice 
přesto vznesla protinávrh. „Po-
kud bude schválen nový územ-
ní plán, bude ihned aktualizo-
vána i cenová mapa,“ navrho-
val Jan Schiller. Protinávrh ale 
neprošel. Zastupitelé podpoři-
li původní návrh. „Ti, co hlaso-
vali proti, by způsobili, že město 
by prodávalo stavební pozemky 
za ceny staré dva roky. Ty jsou 
dnes o dvacet až padesát pro-
cent vyšší. Nechovali bychom se 
tak s  péčí řádného hospodáře,“ 
neodpustil si komentář po hla-
sování náměstek Hrvol.    (sol)     

Žhavá diskuse kolem cenové mapy
MOST – Zastupitelé po žhavé diskuzi schválili novou cenovou mapu 
stavebních pozemků. Opozici se  nelíbilo, že město nepočká s aktu-
alizací na nový územní plán. 

AUTODROM žádal o deset výjimek
Zastupitelé mu dali jen čtyři

Ples pro dobrý skutek
MOST - Rotaract club Most se Skauty z Mostu pořádají 1. benefiční 
ples. K tanci a poslechu bude hrát North big band. Večerem provede 
moderátor Petr Říbal. 

Součástí programu bude tombola a dražba, jejichž výtěžek bude 
věnován mostecké pobočce organizace Diakonie ČCE. Cena vstupe-
nek 300 Kč k sezení, 200 Kč k stání. Rezervace a prodej vstupenek:  
Za Rotaract club Most Petr Machovec (petr@machovec.eu), tel. 732 
823 371. Za Skauty Most David Malát (david.malat@skaut.cz), tel. 
732 946 282.                                                                                       (nov)

SAUNA JIŽ OD  
255 Kč/osoba za 1,5 hodiny
Využijte naší speciální nabídky na SPA&WELLNESS  
a přijďte vyzkoušet naše sauny.
K dispozici jsou finská, aroma i parní a nezáleží na tom,  
zda využijete jednu nebo všechny.
Více informací na recepci hotelu -  
tel. 476 703 250 nebo 773 689 056.

Autodrom Most



Rodinná idyla 
Milan byl tichý mládenec. V prá-

ci na něj bylo spolehnutí. Do kance-
láře chodil dřív než ostatní, přesně 
dodržoval přestávku na oběd a s ni-
kým se moc nebavil. Pracoval v účet-
ním oddělení S čísly ho to bavilo. To 
byl jeho svět. Všechno do sebe per-
fektně pasovalo, všechno mělo svo-
ji přísnou logiku. Nemusel přemýšlet 
o tom, co si kdo myslí 
a co cítí. Každý den od-
cházel domů přesně ve 
tři. Nikdy se v kance-
láři nezdržel ani o mi-
nutu déle. Nikdy si ne-
vyšel s kolegy na skle-
ničku a nikdy ho nikdo 
neviděl s někým od-
cházet. Byl vždy sám. 
Podivín, který neměl 
přátele. Jen několik lidí 
ve firmě vědělo, že Mi-
lan nežije sám. Staral se 
o svou postiženou ne-
mohoucí matku. Byl sice nespolečen-
ský a uzavřený, ale ti, kdo znali ale-
spoň kousek z jeho soukromí, si ho 
za to vážili. Vždyť kolik mladých mu-
žů by bylo schopno a ochotno vymě-
nit večírky, zábavu, dívky za starost 
o nemocnou mámu. Když do účtár-
ny nastoupila nová kolegyně, Mila-
na si hned všimla. A on jí. Jmenova-
la se Jitka, byla štíhlá, drobná a vla-
sy si splétala do tlustého copu, který 
se jí při chůzi kýval na zádech. Mi-
lana ten cop fascinoval. Kdykoliv Ji-
tka procházela kolem něj, nespouštěl 
z něj oči. Po týdnu sledování ji koneč-
ně oslovil u automatu na kávu. Vymě-
nili si pár zdvořilostních frází a dál 
mlčky stáli vedle sebe. Takhle pro-
stáli několik dalších kávových přestá-
vek. Pak ji Milan pozval na oběd a Ji-
tka šla. Za čas si lidé z firmy zvykli, že 
ti dva mladí lidé, kteří si byli podob-
ní svou tichostí, spolu sedávají u obě-
da v jídelně, kde většina zaměstnanců 
obědvala a nad jídlem společně mlčí. 
Trvalo několik měsíců, než Milan po-
zval Jitku odpoledne po práci na skle-
ničku vína. Byl nervózní, stále se dí-
val na hodinky a po hodině se omlu-
vil a šel. Přesto ji za čas pozval znovu 
a pak ještě jednou. Tentokrát si vy-
šli na večeři. Cestou k Jitčině domo-
vu, kam ji Milan doprovázel setmělou 
ulicí, se vedli za ruku a přede dveřmi 
domu se při loučení políbili. Jitka by-
la zamilovaná. Milan byl tak zvláštní. 
Jiný než ostatní kluci v jejím životě. 
Zbytečně nemluvil a rozuměl číslům. 
Byl spolehlivý a zodpovědný. Přesto-
že nikdy o svém životě s matkou ne-
mluvil, věděla, kolik s ní má staros-
tí. Od kolegů se dozvěděla, že Mila-
nova máma nemůže chodit. Také ru-
ce neovládala tak, aby alespoň mohla 
sama jezdit pomocí invalidního vozí-
ku. Někdo jí vyprávěl, že Milana ob-
čas potká v parku, jak svou mámu ve-
ze na procházku. Milanovi ale byla 
vždy tato setkání nepříjemná a před-
stíral, že kolegy nevidí. Jitka to nechá-
pala. Několikrát už na Milanovu má-
mu zavedla řeč, ale Milan vždy přestal 
mluvit a hned se rozloučil. Tak ráda 
by mu pomohla. Také je určitě mno-
ho zařízení, kde by o nemocnou ženu 
mohli pečovat alespoň občas, aby měl 
Milan volno. Jitka snila o společném 
víkendu. V listopadu měla narozeni-
ny, a tak naplánovala wellnes víkend. 
Domluvila se se známou, která po-
skytovala domácí péči seniorům, že 
se o Milanovu mámu postará. Chtě-
la, aby jí dal Milan ten víkend jako dá-
rek. Celé dva dny, které stráví s ní. Tě-
šila se jako blázen a zároveň se bála, 
že ji Milan odmítne. Termín se blížil, 
a tak byl nejvyšší čas Milanovi všech-
no prozradit. Ten nejprve nechtěl ani 
slyšet. Nemůže nikam odjet. Musí se 
vrátit domů. Jitka prosila a nakonec 
se rozbrečela. Kdyby ji alespoň Mi-
lan představil své mámě. On ale jejich 
vztah nebere vážně. Milan odešel do-
mů a následující dva dny se Jitce vy-
hýbal. Odvracel oči od její ztrápené 
tváře a nešel ani na kávu k automatu 
ani na oběd do jídelny. Třetí den na ni 
čekal hned ráno u její kanceláře. Jestli 

Jitka ještě chce, může s ním jít odpole-
dne k němu domů. Představí jí matku 
a ukáže jí, jak žije. Jitka byla nadšená. 
Nemohla vydržet do konce pracovní 
doby. Když odcházeli, ještě se jí Mi-
lan zeptal, jestli opravdu chce poznat 
jeho mámu. Když nadšeně přikývla, 

už neříkal nic. Byl jen 
strašně nervózní. Milan 
s matkou bydleli v ma-
lém domku. Zahrada 
byla neudržovaná a do-
mek by si zasloužil no-
vou fasádu. Okna po-
třebovala umýt. Uvnitř 
ale bylo čisto. V poko-
ji, kam ji Milan dove-
dl, byla veliká poloho-
vací postel, na které le-
žela silná žena s nepři-
rozeně velikou oteklou 
hlavou. Pozorovala Jit-

ku zlým pohledem. Měla pootevřená 
ústa, ze kterých jí vyčníval jazyk. Po 
bradě jí tekly sliny. Při dýchání chr-
čela. Místností se nesl zápach výka-
lů. Milan přešel k ženě a kapesníkem 
jí utřel bradu. Požádal Jitku, aby po-
čkala chvíli vedle v pokoji. Jeho mat-
ka potřebovala umýt a vyměnit pleny. 
Jitka seděla v kuchyni a vzpamatová-
vala se z otřesu. Nečekala, že to bude 
takhle zlé. Představovala si milou pa-
ní na vozíčku. Nechápala, jak to může 
Milan zvládat. Tu odulou páchnoucí 
horu masa, která vydávala ty otřesné 
zvuky. Chtěla pryč. Už litovala, že se 
do domu k Milanovi vnutila. A litova-
la Milana. Nezasloužil si takový život. 
Přála si, aby se mohl nastěhovat k ní. 
Vařila by mu, starala se o něj. Cho-
dili by spolu na procházky. Milovali 
se. Udělala by ho šťastným a bezsta-
rostným. Když ji Milan zavolal zpět 
do pokoje, jen chvíli vydržela sedět 
ve společnosti ženy, která nemluvila, 
jen sípala a sledovala každý její po-
hled. Odešla, jak jen to slušnost do-
volila. S Milanem dál chodili jen k ní 
a ona pokaždé, když pospíchal domů, 
věděla, že tam na něj čeká ta strašná 
bytost, o kterou se staral. Po dvou le-
tech zvláštního vztahu, se situace ještě 
zhoršila. Milanova matka měla moz-
kovou příhodu. Sice ji zachránili, ale 
dál mohla žít jen s dýchacím přístro-
jem. Milan byl jak smyslu zbavený. 
Přál si jen, aby jeho máma přežila. Jit-
ku napadlo, že kdyby umřela, měli by 
všichni pokoj. Představovala si, jak by 
pečovala o malou zahrádku, vymalo-
vala by dům a umyla okna. Zasadila 
do truhlíků kytky. A pak by měli s Mi-
lanem děti. Čím víc o tom přemýšlela, 
tím víc si přála, aby ta žena zemřela. 
Během dvou let, co s Milanem chodi-
la, byla u něj v domě ještě několikrát. 
Kolem ženy na lůžku vždy jen prošla. 
Nemohla se na ni ani podívat. Když 
ji ale Milan zval tentokrát, už měla 
v hlavě plán. Ve chvíli, kdy Milan ode-
šel do kuchyně vařit kávu, přistoupi-
la k lůžku. Věděla, co má dělat. Dlou-
ho podobná zařízení studovala na in-
ternetu. Stačilo jen na chvíli vypnout 
přívod kyslíku. Žena nebyla schopna 
dýchat sama. Umře během chvíle. Ti-
še. A Milan bude svobodný. Udělala, 
co chtěla a dívala se ženě do očí. Vi-
děla nejprve vztek, pak strach a na-
konec paniku. Obrovská hlava zrud-
la, žena se marně snažila nadechnout. 
Už mohlo být po všem. Najednou Ji-
tka ucítila ránu. Nevěděla, že se Mi-
lan vrátil z kuchyně a viděl, co uděla-
la. Vzal do ruky pohrabáč, který ležel 
u kamen a uhodil Jitku do hlavy. Rá-
na se svezla na krk a pohmoždila Jitce 
páteř. Zůstala ležet při vědomí, ale ne-
cítila tělo. Nechápala, co se stalo. Na 
chvíli omdlela. Když se probrala, leže-
la na posteli. Milan u ní seděl a držel 
ji za ruku. Usmíval se na ni. Nikomu 
neřekne, jak se to stalo. Neprozradí, 
že chtěla zabít jeho mámu a on ji mu-
sel bránit. Bude se o ni starat. Jako se 
stará o mámu. Ještě jedna postel se do 
pokoje vejde. Pak zavolal záchranku. 
Jitka ležela bez hnutí a cítila, jak jí na-
téká hlava.                                      (pur)

soudnička
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D iskuze občanů

Jedná se o nadlimitní veřej-
nou zakázku. „Zakázka byla 
na profilu zadavatele zveřejně-
na v souladu se zákonem o zadá-
vání veřejných zakázek. Termín 
pro podání nabídek je stanoven 
na 15. dubna,“ řekl ředitel Do-
pravního podniku měst Mostu 
a Litvínova Daniel Dunovský. 
Na projekt byla podána žádost 
do Operačního programu Do-
prava Evropské unie. „Minister-
stvo dopravy již vydalo schvalo-
vací doložku projektu a nyní če-
káme na vydání právního aktu,“ 
doplnil Daniel Dunovský. Před-
pokládaná dotace na projekt 
modernizace trati je bezmála 
470 milionů korun. „Projekt ře-
ší modernizaci tramvajové trati 
mezi městy Most a Litvínov přes 
průmyslový areál v Záluží. Trať 
byla vystavěna v letech 1960 až 
1980, od této doby na ní probíhá 
pravidelná běžná údržba,“ při-
blížil ředitel. V rámci akce dojde 
k modernizaci a rekonstrukci  
trati v délce zhruba 10 kilomet-
rů v trolejové trakci a v kolejišti. 

„Neopomněli jsme ani moderni-
zaci přejezdů a výhybek, budou 
také modernizovány zastávky, 
které budou upraveny jako bez-
bariérové.  V těch klíčových bu-
de také fungovat nový informač-
ní systém. Zrekonstruovanou trať 
bude možné projíždět vyšší rych-
lostí, zkrátí se tak doba přepra-
vy. Naší snahou je, abychom mě-
li moderní, rychlou a hlavně bez-
pečnou trať,“ ujistil ředitel.

Vyhlášení veřejné zakázky 
dopravní podnik původně plá-
noval na podzim  2019. „Nic-
méně schvalovací proces ze stra-
ny poskytovatele dotace OPD 
termín značně prodloužil,“ při-
pomněl ředitel. Akci plánu-
je dopravní podnik realizovat 
ve dvou stavebních sezonách 
- každá ze dvou plánovaných 
částí bude realizována v jed-
né stavební sezoně.  „Vzhle-
dem k  tomu, že budeme muset 
nasadit náhradní autobusy, po-
řídili jsme celkem devět starších 
kloubových autobusů IVECO za 
velmi příznivou cenu. Autobusy 

jsou osmnáct metrů dlouhé,“ in-
formoval ředitel. Tato nově po-
řízená vozidla by měla kom-
pletně pokrýt výluku, ať se bu-
de jednat o první nebo druhou 
etapu. „Provádíme běžné údrž-

by a opravy na trati každý rok. 
Cestující tak vědí, jak náhrad-
ní doprava funguje. Snažili jsme 
se udělat maximum, aby měli 
cestující pohodlí,“dodal Daniel 
Dunovský.                              (sol)   

Rekonstrukce trati za půl miliardy
Soutěž už je vyhlášena!

Nadace Unipetrol se PC ba-
zarem snaží již druhým rokem 
podporovat kvalitu technické 
vybavenosti škol a institucí v re-
gionu. „Máme velkou radost, že 
zájem o naši použitou, ale zcela 
funkční a prověřenou, výpočet-
ní techniku, která není ani zda-
leka na konci své životnosti, me-
zi školami a dalšími institucemi 
v  našem regionu neutuchá, ale 
naopak ještě roste,“ řekla před-
sedkyně správní rady Nadace 

Unipetrol Katarzyna Woś , a do-
dala: „PC bazar jsme spustili loni 
na jaře a tento týden jsme usku-
tečnili již třetí vlnu předávání po-
čítačů školám během jednoho ro-
ku.“

Nadace Unipetrol, předala 
v průběhu února celkem 53 re-
pasovaných a zcela funkčních 
počítačů včetně monitorů. Jed-
nou z obdarovaných škol ve tře-
tím kole PC bazaru je Základ-
ní škola s rozšířenou výukou ja-

zyků a Mateřská škola Litvínov, 
Podkrušnohorská 1589, okres 
Most. Její ředitelka Hana Kaško-
vá řekla: „Nadaci Unipetrol patří 
velký dík za tak přínosný projekt, 
jakým je PC bazar. Byla by vel-

ká škoda nevyužít potenciálu re-
pasovaných počítačů, které mo-
hou kvalitně posloužit žákům při 
vzdělávání, a pro nás je to skvělá 
možnost, jak modernizovat naše 
počítačové učebny.“

Nadace Unipetrol zaháji-
la unikátní projekt PC bazar 
v březnu 2019 s plánem rozdělit 
mezi 16 základních škol až 300 
počítačů a monitorů. Rozhod-
la se tak na základě velmi po-
zitivních zkušeností s  Chemic-
kým bazarem, který již mnoho 
let umožňuje školám získávat ji-
ným způsobem mnohdy nedo-
stupné chemické a laboratorní 
vybavení pro účely výuky. Uni-
petrol v rámci PC bazaru rozdal 
do dnešních dnů již 73 počíta-
čů a 113 monitorů. Oba projek-
ty jsou součástí rozsáhlého pro-
gramu, jímž se Nadace Unipet-
rol snaží systematicky pomáhat 
českému vzdělávání a podporo-
vat školy, pedagogy a talentova-
né žáky a studenty.                 (nov)

Nadace Unipetrolu rozdala dalších 53 počítačů
LITVíNOV - Unikátní projekt PC bazar v režii Nadace Unipetrol po-
kračuje. Tento týden převzali 53 funkčních počítačů včetně moni-
torů zástupci čtyř základních škol, dětského domova a městské 
knihovny. 

Nechme knihovnu  
tam, kde je!

Kritiku opět sklidil záměr stě-
hování knihovny do Repre. „Je 
to nevhodné řešení a vytlouká-
ní klínu klínem. I kdyby budova 
knihovny našla jiné využití, ur-
čitě tím utrpí. Podobných budov 
v Mostě, s podobným osudem, má-
me několik. Knihovna přitom do-
káže nabídnout vše, co projekto-
vali projektanti z ARTECHu. Sou-
časná knihovna má lepší prosto-
rové předpoklady,“ je přesvědčen 
Mostečan a patriot Libor Kudrna. 
Vyjádřil také obavy, že by aktiv-

ní život ve městě dokázala v Re-
pre naplnit pouze knihovna. „Až 
se knihovna okouká, její návštěv-
nost  klesne. Není proto knihov-
na trochu málo na oživení centra? 
Možná bychom mohli nabídnout 
tyto prostory neziskovému sekto-
ru,“ navrhoval občan a podotkl, 
že občané o přestěhování knihov-
ny nebyli dostatečně informová-
ni. „Pokud přijmeme logiku, že 
o záměru investice je rozhodnuto 
zadáním projektové dokumentace, 
pak o rekonstrukci knihovny bylo 
rozhodnuto dávno předtím. Stěho-
vání knihovny nemá oporu ve vo-
lebních programech. V předvoleb-

ních slibech se mluvilo o rekon-
strukci Repre. O tom, že to odskáče 
knihovna, nikde nebyla ani zmín-
ka. Legitimita tohoto rozhodnu-
tí je velmi nízká. Příčinou je však 
je nedostatek komunikace s obča-
ny,“ je přesvědčen Mostečan a vy-
zval: „Prosím, nechme knihovnu 
tam, kde je, a využijme čas, aby-
chom zjistili, jaký je opravdový po-
tenciál, který zvedne nejen Repre, 
ale celé naše město.“ 

Výjimky z vyhlášky 
 Předseda spolku Zdraví pro 

Most Ivan Dlouhý se dotazo-

val na výjimky, které zastupite-
lé udělili pro konání některých 
závodů na Autodromu. Nekore-
spondují podle něj s protihluko-
vou vyhláškou. „Dnes jste odsou-
hlasili čtyři výjimky, bál jsem se, 
že jich bude všech deset. Proč vů-
bec chce autodrom výjimky z vy-
hlášek, když ji neuznává, nere-
spektuje a nedodržuje ji. Je to pro-
ti logice,“ ptal se občan. Primátor 
Jan Paparega na téma autodro-
mu informoval, že se v  nejbliž-
ší době plánuje společná schůzka 
a jednání hejtmana, zástupců au-
todromu, města a spolku Zdraví 
pro Most.                                  (sol)

Jednotlivé části projektu představují zhruba polovinu rekonstruované 
trati tak, aby vždy na druhé polovině trati zůstal provoz zachován. V 
první sezoně bude výluka trati mezi Litvínovem a Zálužím, tedy ještě 
letos. V roce 2021 pak od Mostu do Záluží.

MOSTECKO – Veřejná zakázka na největší investiční akci Dopravní-
ho podniku měst Mostu a Litvínova, a to na modernizaci a rekon-
strukci tramvajové trati Most – Litvínov, je vyhlášena!
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Požadujeme:
 � vzdělání dle zákona č.96/2004 Sb.
 � zájem o vzdělávání v oboru
 � bezúhonnost a zdravotní způsobilost

 � spolehlivost, dobré komunikační schopnosti
 � schopnost samostatné a týmové práce
 � znalost práce na PC (Word, Excel)

Nabízíme:
 � pracovní poměr s odpovídajícím finančním ohodnocením
 � zázemí úspěšné a stabilní společnosti
 � podporu a podmínky pro další vzdělávání financované za-

městnavatelem
 � podporu dalšího profesního rozvoje
 � moderní a příjemné pracovní prostředí
 � 5 týdnů dovolené
 � závodní stravování a další zaměstnanecké výhody

Kontakt:
Renata Lukešová
Krajská zdravotní, a.s.
Personální a mzdové středisko UL
Sociální péče 3316/12A, 401 13 Ústí nad Labem
Tel.: 477 11 79 69
e-mail: renata.lukesova@kzcr.eu

Krajská zdravotní - Masarykova nemocnice Ústí nad Labem přijme fyzioterapeuty

Den před oficiálním úklidovým dnem celostátní kampaně 
„Ukliďme svět, ukliďme Česko“ se k této akci připojí i komořan-
ská teplárna. K účasti na úklidu s podtitulem „Ukliďme Benďák, 
ukliďme Most“ vyzývá nejen své zaměstnance, ale i další dob-
rovolníky z řad veřejnosti a také mostecké základní školy. Hlá-
sit se můžete na webové stránce: https://www.uklidmecesko.cz/
event/24543/ nebo přijít i bez předchozího přihlášení. 

 Ukliďme benďák,
ukliďme most
Pojďme společně uklidit část našeho města

3.4.
2020

Sraz v 9:00 hodin na Benediktu,
na parkovišti před penzionem

S sebou dobrou náladu a dle možností hrábě a lopatu
Rukavice a pytle zajistí pořadatel.

Pro účastníky připraven teplý nápoj, 
drobné občerstvení a menší program pro děti i odměna.

Po akci opékání!

Kontaktní osoby: Radka Bišická – 734 641 086, Míla Kučerová – 606 644 496

POŘADATEL AKCE

WWW.UKLIDMECESKO.CZ

Městská knihovna Most zve na přednášku z cyklu Celý svět v knihovně:

JE ČÍNA DNEŠNÍ VELMOC?

ÚTERÝ 10. 3. 2020 - 17:00

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 839                      www.knihovnamost.cz

Druhá přednáška o Číně bude
věnována současné technice,
dopravě, ekonomice
i mezinárodním vztahům Číny.
Přednáší PhDr. Jaroslav Jančík.

Vstupné 40 Kč/ pro registrované čtenáře MKM zdarma.

Je tato Čína naším nepřítelem?

Čína moderní - II

MOST -  Autodrom hledá adepty 
na  funkci traťového komisaře. 
Spolehliví muži a ženy ve věku 
od 18 let v  dobrém fyzickém 
stavu, kteří si chtějí přivydě-
lat a  zároveň si bezprostředně 
užít atmosféru motoristického 
sportu se mohou hlásit na tele-
fonním čísle 604  419  519 nebo 
e-mailové adrese mohelnicky@
autodrom-most.cz.

„Dobrou zprávou je, že jsme 
zvýšili hodinovou sazbu a už 
druhým rokem nabízíme i mož-
nost zastávat post traťového ko-
misaře na dalších evropských 
okruzích, včetně těch věhlasných. 
Nezanedbatelným bonusem je 
i bezplatný vstup na veškeré ak-
ce autodromu po celou sezonu,“ 
vyjmenoval sportovní mana-
žer společnosti AUTODROM 
MOST Tomáš Mohelnický.

Koho práce traťového komi-
saře zaujme a bude se jí chtít vě-
novat i nadále, toho čeká mimo 
jiné i kariérní růst. „Mohou to-
tiž postoupit na post traťového 
dispečera, pilota safety caru, stát 
se členem posádky technické po-
moci, případně i rozšířit řady za-
městnanců autodromu. Většinu 

zaměstnanců sportovního od-
boru autodromu tvoří právě bý-
valí traťoví komisaři,“ upřesnil 

Mohelnický. Upozornil však zá-
roveň, že traťový komisař musí 
být člověk s mimořádným smy-

slem pro zodpovědnost. Případ-
ná chyba může mít totiž fatální 
následky.                               (nov)

Autodrom nabírá nové traťové komisaře
nabízí více peněz i možnost cestovat

Role traťových komisařů je nezastupitelná. Bez jejich přítomnosti se v areálu mosteckého autodromu a sou-
sedního polygonu neobejde žádný automobilový či motocyklový závod. Dohlížejí na průběh klání, upozor-
ňují jezdce signalizací na různé nástrahy a nebezpečí, v případě potřeby na místě zasahují a likvidují také ná-
sledky kolizí. 

Unipetrol si od nového kon-
ceptu tréninkového centra slibu-
je především rychlejší a kvalit-
nější zaškolení nových pracov-
níků. Chce zde komplexně za-
školovat nastupující operátory. 
„Kvalitně vyškolený operátor je 
alfou i omegou chemického pro-
vozu. Mnoho uchazečů přichá-
zí s nulovou zkušeností v chemic-
kém provozu. V   novém centru 
umožníme novým operátorům 
vyzkoušet si nabyté teoretické 
znalosti na stanovištích simulují-
cích reálné pracovní prostředí dří-
ve, než se stanou členy výrobních 
týmů,“ vysvětluje  člen předsta-
venstva skupiny Unipetrol To-
máš Herink, zodpovědný za vý-
robu, výzkum a vývoj.

Tréninkové centrum je v tří-
patrové budově bývalé výzkum-
né základny. Téměř celé příze-
mí  je určeno k výuce bezpeč-
nosti práce. Druhá část přízemí 
je zaměřena na osobní ochranné 
pracovní prostředky a má for-
mu naučné stezky. V prvním pa-
tře budovy je takzvaná edukač-
ní jednotka. Je tvořena výuko-

vou aparaturou, která umožňuje 
praktické řízení čtyř procesních 
veličin (teplota, tlak, tok a hla-
dina). Jako pracovní médium je 
použita voda. První patro je za-
měřeno také na systém preven-
ce a předcházení mimořádným 
událostem při servisních a údrž-

bářských zásazích. Nejvýznam-
nějšími stanovišti v tréninko-
vém centru jsou cvičná jednot-
ka a kolony. Tato stanoviště jsou 
postavena mimo hlavní budovu, 
protože se jedná o zjednoduše-
né modely výrobních jednotek. 
Součástí tréninku bude i najíž-
dění a odstavování zařízení a je-
ho příprava do opravy. 

Cvičná jednotka bude již na 
jaře letošního roku sloužit také 
studentům středních a základ-

ních škol. Ještě letos se tréninko-
vé centrum rozroste o další vý-
ukové modely. Z nevyužívaného 
tankoviště vznikne polygon pro 
úsek bezpečnosti a pro hasičský 
záchranný sbor. Do budoucna se 
počítá také s vybudováním vý-
ukového stanoviště pro výkopo-
vé práce, kde se operátoři prak-
ticky seznámí s bezpečností prá-
ce v uzavřených prostorech nebo 
prostorech pod úrovní terénu. 

                                               (nov)

Unipetrol otevřel tréninkové centrum
Zaměstnance i studenty bude školit na zmenšených modelech
LITVíNOV – V litvínovském Unipetrolu se slavnostně otevřelo uni-
kátní tréninkové centrum. Jeho součástí jsou vedle školicích míst-
ností i funkční zmenšené modely výrobních technologických celků 
a cvičné polygony. Stavba centra přišla na 50 milionů korun.

Předpoklad práce operátora je nebát se pracovat ve výškách. I to se mohou naučit rekruti v tréninkové desti-
lační koloně, která je vysoká 20 metrů.
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CELIO a.s.
Společnost CELIO a.s. 

POŽADUJEME:
• 
• Zdravotní způsobilost

Základní vzdělání nebo výuční list

• Minimálně řidičský průkaz skupiny B
• 
• 
• Manuální zručnost
• Chuť pracovat

NABÍZÍME:
• 
• 
• 

BENEFITY: 

• Operátor linky pro mechanické zpracování odpadů
• Strojník pro skládkový komplex
• Závodčí pro skládkový komplex (vhodní i pro důchodce)

19 000 14 500

LITVíNOV – Na posledním jed-
nání schválili litvínovští zastu-
pitelé členství města ve Svazu 
měst a obcí ČR. 

Litvínov se přidal k více než 
dvěma a půl tisícům měst a ob-
cí, které jsou členy Svazu měst 
a obcí ČR. Svaz se podílí na pří-
pravě legislativních i nelegis-
lativních opatřeních, jež ma-
jí dopad na místní samosprávu. 
Město to bude stát na poplat-
cích šedesát tisíc korun.

Zastupitelé schválili plán pre-
vence kriminality na pět let. 
„Litvínov vytváří plán od ro-
ku 2008. Každoročně plán na-
bízí programy sociální a situační 
prevence, napomáhá spoluprá-
ci různých institucí a informuje 
veřejnost o možnostech preven-
ce. Ať už jde o poskytování nein-
vestičních dotací službám sociál-
ní prevence, působení nízkopra-
hového centra Jaklík, činnost 
asistentů prevence kriminality, 
fungování kamerového systému 
městské policie, forenzní znače-
ní kol, setkávání pracovní skupi-
ny prevence kriminality i metodi-
ků prevence ZŠ z celého Litvínov-
ska. Prevence kriminality se za-
měřuje  i na seniory,“ informo-
vala vedoucí sociálního odboru 
Veronika Knoblochová. 

Zastupitelstvo  schválilo změ-
nu názvu základní školy. Dří-
ve s  rozšířenou výukou jazyků, 
nově jen Základní škola a Ma-
teřská škola Litvínov, Podkruš-
nohorská 1589, okres Most. 

V dalším bodě si zastupitelé po-
chválili hospodaření. Ze Střed-
nědobého výhledu rozpočtu vy-
plývá, že Litvínov má výbornou 
finanční kondici. „Navzdory 
úbytku obyvatel město dokáza-
lo posílit svou schopnost finanč-
ně zajistit reprodukci a obnovu 
svého majetku a zvýšilo poslední 
roky výrazněji investice a opra-
vy. Litvínov byl  úspěšný i v zís-
kávání dotací, které kryla čtvrti-
na investic. Přesto se město stalo 
na dotacích méně závislé a zača-
lo využívat svůj finanční poten-
ciál.   Výborný stav se zakládá 
na velmi nízkém dluhu a vyso-

kých rezervách. Finanční likvi-
dita je výborná. Čerpání úvěrů 
k 31. 12. 2019 činí 77,4 mil. Kč 
a očekává se realizace mimořád-
ných splátek úvěrů z investičních 
dotací ve výši 27 mil. Kč. Bezpeč-
ný limit zůstatku dluhu města 
ve výhledu rozpočtu zůstává na  
500 mil. Kč,“ uvedla vedoucí fi-
nančního odboru Jana Lanková.

 Zastupitelé dále schválili na-
výšení dotace Římskokatolic-
ké církvi, děkanství Litvínov na 
pořízení zvonové stolice a zvo-
nu Panna Maria do věže koste-
la svatého Michaela archanděla 
v Litvínově. 

Vzhledem k  novému záko-
nu, který stanovuje povinné či-
pování psů, změnil i Litvínov 
vyhlášku týkající se povinnosti 
chovatele psa k ohlašovací po-
vinnosti na území města. Vy-
hláškou jsou upraveny kom-
petence městského úřadu vést 
evidenci psů a jejich chovate-
lů. Městský úřad využívá pro-
gram IQmetropolis, do kterého 
jsou evidování všichni poplat-
níci poplatku ze psů. Pokud by 
pes v  databázi čipovaných psů 
nebyl, jednalo by se o poruše-
ní vyhlášky. 

(ink)

Zastupitelstvo: Nový zvon,  
prevence kriminality i doprava 

Psi jsou pomocníci a stráž-
ci, ale velmi často spíše členo-
vé rodiny. Jejich ztráta je proto 
pro většinu majitelů velmi stre-
sující. Aby se pes našel dřív, než 
se mu něco stane, pomáhá nová 
aplikace Státní veterinární sprá-
vy. Ta by měla prozatím čás-
tečně nahradit centrální registr 
psů, který má vzniknout od ro-
ku 2022. 

Do databáze může zapsat ma-
jitel ztraceného psa. Mezi po-
vinné údaje při vkládání dat do 
aplikace patří specifikace, zda 
se jedná o  ztrátu, či  nález psa, 
plemeno nebo alespoň  struč-
ný popis, číslo čipu, místo a da-
tum nálezu či ztráty. S  aplikací 

mohou pracovat i nálezci ztra-
ceného psa. Do aplikace se pro-
to vypisuje buď jméno majite-
le nebo nálezce zvířete. Úda-
je o  jednotlivých psech budou 
zobrazeny v  databázi po  dobu 
deseti dnů, pokud je osoba, kte-
rá je tam vložila, nesmaže dříve, 
nebo jejich platnost naopak ne-
prodlouží na dalších 10 dnů. 

Nyní je v  aplikaci 69 psů. 
„Jedná se  o dobrý prostředek, jak 
urychlit návrat ztraceného zvíře-
te do rodiny. Aplikaci využívá-
me, když nemůžeme sami maji-
tele nalezeného psa kontaktovat. 
Evidenci čipů psů, jejichž maji-
telé je přihlásili v Litvínově, má-
me k dispozici. Někdy se ale sta-

ne, že se do útulku dostane pes, 
který v  Litvínově evidovaný ne-
ní. V takových případech může-

me aplikaci využívat,“ uvedl ve-
doucí psího útulku v  Litvínově 
Jan Novák.                           (nov)

Ztraceným psům pomůže  
s návratem domů aplikace

ÚSTECKÝ KRAJ/LITVíNOV - Najít ztraceného psa pomůže nová apli-
kace na webu Státní veterinární správy. Využívá čipy, které jsou od 
letošního ledna pro všechny psy povinné.

Novou aplikaci, která pomůže najít ztraceného psa, naleznete na adre-
se https://www.svscr.cz/databaze-ztracenych-a-nalezenych-psu/. 

LITVíNOV - Ředitelka Měst-
ské knihovny Litvínov Marcela 
Güttnerová a dlouholetý člen 
Jednotky sboru dobrovolných 
hasičů města Litvínova Vladimír 
Paťava převzali poděkování na 
litvínovské radnici.

Za dlouholetou práci, které si 
město Litvínov váží, jim podě-
kovala starostka města Kamila 
Bláhová a místostarostka Erika 
Sedláčková. Společně s tajem-
nicí Evou Hojdarovou a vedou-
cí odboru sociálních věcí a škol-
ství Veronikou Knoblochovou 
Marcele Güttnerové a Vladimí-
ru Paťavovi poděkovali a pře-
dali jim květiny a drobné dár-
ky.                                        (nov)

Radnice děkovala knihovnici a hasiči

Společnost United Energy a Severočeská tepárenská vytvořila no-
vé kontaktní místo, kde je osobní a lidský přístup na prvním mís-
tě. Kontaktní místo sídlí v budově  sesterské společnosti GABIT na 
adrese Kpt. Jaroše 99 v Mostě. Na klientské místo se můžete obracet 
v případě: změny smluv, reklamací, získání informací o produktech 
a službách, vytvoření nabídky služeb na míru, potíží s vytápěním 
nebo teplou vodou, požadavku na připojení k CZT.  Zaměstnanci 
nabízí i individuální jednání mimo zákaznické centrum. V případě 
potřeby se obracejte na:  https://www.gabitmost.cz/.                   (nov)

Nově pro zákazníky
United Energy a Severočeské teplárenské

Pátek 13. března od v 19 do  22 hodin Citadela Litvínov

Zleva: starostka Kamila Bláhová a tajemnice Eva Hojdarová.

Zleva: Marcela Güttnerová, Eva Hojdarová, Erika Sedláčková, Kamila Bláhová a Vladimír Paťava.
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DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

BRNO – Minulý týden se v br-
něnském sídle Nadace Partner-
ství sešly tři desítky partnerů 
iniciativy Sázíme budoucnost, 
aby vyhodnotily nejúspěšnější 
výsadby loňského roku. Za náš 
region se zúčastnili zástupci 
těžebních společností Sev.en 
Energy. 

Na předání cen navázala de-
bata nad bariérami pro obno-
vu stromořadí v centrech měst 
a obcí. Vršanská uhelná a Sever-
ní energetická přispěly do data-
báze nově vysázených stromů 
více než 260 tisíci zapsanými 
stromy ze závěru loňského ro-
ku. Za svou iniciativu si těžeb-
ní společnosti vysloužily oce-
nění za skvěle odvedenou práci 
i následnou péči o nově vysaze-
né stromy. „Rádi jsme se zapojili 
do inciativy Sázíme budoucnost. 
Inspirovali jsme se při setkání 
s ostatními sazeči a pro letošek už 
plánujeme celou řadu dalších ak-
tivit, kterými chceme iniciativu 
podpořit. Sázení stromů totiž po-
važujeme za smysluplnou ochra-
nu životního prostředí. Vážíme si 
všech, kteří se stejně jako my do 

inciativy zapojili. Životnímu pro-
středí takto konkrétně a hmata-
telně pomáhají,“ uvedla mluvčí 
Sev.en Energy Gabriela Sáričko-
vá Benešová. 

 „Více než 560 tisíc registro-
vaných výsadeb během několika 
měsíců v závěru roku 2019 nás 
utvrzuje, že 10 milionů stromů 
během pěti let je ambiciózní, ale 
dosažitelný cíl. Děkujeme všem, 
kdo se svými výsadbami zapojili 
a přispěli k úspěšnému startu ini-
ciativy,“ komentuje  strategický 
ředitel Nadace Partnerství Mi-
roslav Kundrata. Za hlavním cí-

lem iniciativy vysadit deset mi-
lionů stromů stojí méně viditel-
ná, o to možná důležitější snaha 
o systémová zlepšení legislati-
vy. Nejkrušnější podmínky ma-
jí stromy především  v centrech 
velkých měst, kde je prostor na 
i pod povrchem ulic omezený 
a soupeří o něj mnoho zájem-
ců. V posledních desetiletích 
ho ovládla především technic-
ká infrastruktura spolu s dopra-
vou. Stromy tak z obcí mizí. Ini-
ciativa Sázíme budoucnost pro-
to hledá kompromis se správci 
sítí. „Stromy pomáhají zchladit 

rozpálená centra měst, ale pl-
nohodnotně mohou tuto  funk-
ci plnit jen zdraví jedinci. Pro-
to je důležité zajistit pro stromy 
v ulicích adekvátně velký prostor 
pro růst kořenů. Technologie, jak 
udržet ve městech zdravé stro-
my, se rychle rozvíjejí a ověřila je 
praxe řady evropských měst. Zá-
kladem   je ale nalezení konsen-
su mezi správci sítí, správci zele-
ně a městy na koordinaci využití 
omezeného veřejného prostoru,“ 
shrnuje ředitel Společnosti pro 
zahradní a krajinářskou tvorbu 
Ondřej Feit.                           (ink)

Iniciativa ocenila nejlepší sazeče

V rámci iniciativy Sázíme budoucnost vysadily těžebních společností Sev.en Energy nejvíce stromů ze všech 
zúčastněných.

„Na Krajském úřadu Ústecké-
ho kraje proběhla  jednání me-
zi představiteli Krajské zdravot-
ní  a Odborového svazu zdra-
votnictví a sociální péče ČR 
a Lékařského odborového klu-
bu – Svazu českých lékařů, na 
kterých zástupci těchto organi-

zací potvrdili, že pro pokračo-
vání sociálního smíru a sociál-
ního dialogu na úrovni sociál-
ních partnerů je nepodkročitel-
nou podmínkou tarifní navýšení 
mezd všem zaměstnancům spo-
lečnosti o 1 500 Kč měsíčně tak, 
jak bylo dojednáno na národ-
ní úrovni,“ přiblížil předseda 
představenstva KZ Jiří Novák. 
„V návaznosti na vývoj situace, 
kdy vedení společnosti čelí odbo-
ry předloženému požadavku na 
navýšení tarifů o 2 000 respek-
tive 4  000 Kč, představenstvo 
společnosti souhlasilo s  návr-
hem zmíněného dodatku kolek-
tivní smlouvy, který potvrdí na-
výšení tarifních mezd a umožní 
v  případě jeho uzavření garan-
tovat pro všechny zaměstnan-
ce navýšení tarifní, to znamená 
zaručené části mzdy o 1 500 Kč 
měsíčně,“ vysvětlil Jiří Novák. 
„Se zástupci Odborového svazu 
zdravotnictví a sociální péče ČR 
a Lékařského odborového klubu 
– Svazu českých lékařů budeme 
dále jednat 19. března na půdě 
Krajské zdravotní,“ sdělil před-

seda představenstva, který spo-
lu s  generálním ředitelem KZ 
Petrem Fialou a náměstkem 
pro řízení zdravotní péče Ale-
šem Chodackim informova-
li o hospodaření, významných 

investičních akcích a plánech 
na pořízení důležitých nových 
modalit zdravotnické techniky 
pro pracoviště ve „svých“   ne-
mocnicích. 

                                           (nov)

Krajská zdravotní investuje a letos zvýší platy
ÚSTECKÝ KRAJ - Představenstvo Krajské zdravotní  předloží  všem 
jedenácti odborovým organizacím dodatek ke kolektivní smlou-
vě. Ten  zajišťuje nárůst zaručené tarifní části mzdy pro každého za-
městnance společnosti o 1 500 Kč měsíčně. 

Krajská zdravotní v roce 2019 dosáhla kladného hospodaření, předběžný hospodářský 
výsledek je 4 miliony Kč.

Proinvestovaná částka (pořízený investiční majetek) za rok 2019 dosáhla výše bezmá-
la 865,3  milionu Kč.

Podle investičního plánu počítá KZ v roce 2020 s celkovým objemem investic 1,12 mi-
liardy Kč, přičemž 727 milionů Kč činí různé dotační tituly, zbývající částka je z vlast-
ních zdrojů.

Významné investiční akce – letos dokončené: Nové pracoviště magnetické rezonance 
v Nemocnici Most, chystané zprovoznění pracoviště magnetické rezonance v Nemoc-
nici Děčín, zřízení oddělení rehabilitace v pavilonu „T“ Masarykovy nemocnice v Ústí 
nad Labem a  modernizace mamodiagnostického screeningového centra v Nemocni-
ci Chomutov.

Významné investiční akce, které KZ letos představí (stavebně dokončené): Pavilon pro 
centrální operační sály, centrální sterilizaci a anesteziologicko-resuscitační oddělení 
v Nemocnici Teplice.

Významné investiční akce – KZ připravuje: Nový pavilon centrálních operačních sálů 
včetně JIP a standardních lůžek v Masarykově nemocnici v Ústí nad Labem, Nový pavi-
lon emergency vč. COS a JIP v Nemocnici Děčín.

Ministerstvo zdravotnictví ČR udělilo Krajské zdravotní statut Centra vysoce specia-
lizované onkologické péče pro dospělé pro Ústí nad Labem a Chomutov na dobu do  
31. 12. 2025. Komise pro posuzování nových přístrojových technologií kapacit hraze-
ných ze zdravotního pojištění schválila PET/CT skener pro oddělení nukleární medicí-
ny Nemocnice Chomutov, Robotický systém pro Neurochirurgickou kliniku Masarykovy 
Nemocnice v Ústí nad Labem a Ultrazvukový přístroj pro Kardiologickou kliniku v Ús-
tí nad Labem. 

Vedení společnosti Krajská zdravotní při tiskové konferenci.



zpravodajství 6. března 2020 9

Významný zaměstnavatel v regionu 
společnost Coal Services a.s., člen silné 

energetické skupiny SEV.EN ENERGY, nabízí

KURZ STROJVEDOUCÍ 
S NÁBOROVÝM PŘÍSPĚVKEM 70 000 Kč

Uchazeči budou po kurzu u společnosti zaměstnáni v profesi 
strojvedoucí
Kvalifikační předpoklady:  

 � věk min. 20 let
 � vzdělání SŠ s maturitou, nebo SOU obor strojní, elektro ne-

bo dopravní oboru (např. zámečník, elektrikář, strojní kovář, 
automechanik apod.) 

 � dobrý zdravotní stav (bude prověřována zdravotní způsobi-
lost) a úspěšné absolvování psychologického vyšetření (lé-
kař. prohlídky a psychol. testování probíhá na naše nákla-
dy)

 � předložení výpisu z trestního rejstříku
Charakteristika kurzu:

 � zařazením do kurzu se uchazeč stává zaměstnancem v pro-
fesi strojvedoucí v zácviku

 � kurz se skládá z pěti částí rozdělených na teorii (R 8) a pra-
xi (11 hod. směny R N V V)

 � délka kurzu je přibližně 900 hodin (7 měsíců, z toho 2,5 mě-
síce jsou cvičné jízdy)

 � součástí kurzu je závěrečná zkouška způsobilosti
 � termín zahájení kurzu je 1. 4. 2020, ukončení v  závěru říj-

na 2020
Nabízíme:

 � pracovní smlouvu na dobu neurčitou ihned
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s garancí nárůstu 

ihned po úspěšném ukončení kurzu a s garancí každoroční-
ho nárůstu dle kolektivní smlouvy

 � firemní benefity – 13. plat (cca 18 000 – 22 000 Kč), 2 týd-
ny dovolené navíc (30 dnů), příspěvek na stravování a řa-
da dalších výhod

 � zázemí společnosti, která je součástí velké energetické sku-
piny s dlouhodobou perspektivou zaměstnání

 � možnost profesního a osobního rozvoje
Po úspěšném ukončení kurzu:

 � získání (podloženo smlouvou) náborového příspěvku ve vý-
ši 70 000 Kč (po zvládnutí teoretické části 20 000 Kč, po do-
končení kurzu – praktická část a zkoušky 30 000 Kč, po dal-
ších odpracovaných 6 měsících 20 000 Kč). Smlouva obsa-
huje i závazek k výkonu profese

Od nového roku po zapracování: 
 � program Zdraví - Benefity v hodnotě 10 500 Kč na rok (čer-

pání na dovolenou, sportoviště, léky, kulturu)
 � příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč měsíčně

Přihlášky zasílejte elektronicky na:  v.stefanek@7group.cz 
nebo na adresu Vladimír Štefánek, Coal Services a.s., 
V. Řezáče 315, 434 67 Most
Informace a dotazy - kontaktní telefon: 476 203 612; 724 349 528
Informační schůzka proběhne začátkem ledna v  Komořanech 
v lokalitě Úpravny uhlí. Součástí je pohovor s uchazeči, prohlídka 
lokomotivy a další informace o profesi strojvedoucí. 

Ještě před pěti lety, kdy ško-
la měnila majitele, se potýka-
la s velkým nezájmem studentů. 
Nyní má pětinásobek studentů 
než tehdy. Dalších 160 si poda-
lo přihlášku. „Zájem rok od roku 
stoupá. Podařilo se i díky akcím 
pro žáky základních škol a dnům 
otevřených dveří přesvědčit bu-
doucí studenty a hlavně jejich ro-
diče, že má škola co nabídnout, 
že technické a přírodovědné obo-
ry mají budoucnost a hlavně, že 
za námi stojí velcí zaměstnavate-
lé z regionu. Našim absolventům 
nabízí práci, žákům podporu při 
studiu a otevírají jim cestu také 
k vysokoškolskému studiu napří-
klad chemických oborů,“ těší zá-
jem o školu ředitelku Helenu 
Kripnerovou.  

Zájem o aplikovanou che-
mii posledních pět let opět ros-
te. „Partner školy, UNIPETROL 
RPA, dělá pro zvýšení populari-
ty chemie hodně. V regionu je to 
celá řada akcí pro základní školy, 
podpora středoškolského chemic-

kého studia, odborné praxe, sou-
těže. I my děláme pro obnovení 
zájmu o chemii hodně. Jsem rá-
da, že se to daří. Náš student Pe-
tr Vitiska zvítězil v krajském ko-
le chemické olympiády a postou-
pil do národního kola. To je ob-
rovský úspěch, neboť za sebou 
nechal studenty gymnázií i dal-
ších odborných škol,“ pochváli-
la  ředitelka školy. Educhem ale 
nežije jen z  chemie. Velká po-
ptávka ze strany zaměstnavate-
lů je i o obory elektromechanik 
a mechanik elektrotechnik. „Sa-
mozřejmě jsme na tuto potřebu 
zareagovali a nabízíme oba obo-
ry,“ dodává Helena Kripnerová. 
Škola se zásadně modernizuje. 
Do nových učeben investuje dí-
ky dotacím 30 miliónů korun. 
„Letos jsme se začali prosazovat 
v  odborných soutěžích. Úspěch 
Petra Vitišky je samozřejmě nej-
větší, ale zdaleka ne jediný,“ do-
dává ředitelka. 

Výčet úspěchů žáků Eduche-
mu je úctyhodný. Tým studen-

tů chemiků z  2. roč-
níku se účastnil vědo-
mostní chemické sou-
těže Antrophy. Mezi  
67 družstvy z celé re-
publiky žáci SŠ Edu-
chem skončili na  
21. místě v  republice 
a druzí v Ústeckém kra-
ji. Žáci učebního oboru 
Elektromechanik v zá-
ří bojovali o umístění 
v  celostátní učňovské 
soutěži. Obstáli se ztrá-
tou pouhých 2 bodů. 
Škola má i nadané stu-
denty. Příkladem je 
Eliška Balšánová, kte-
rá se zúčastnila foto-
grafické soutěže pořá-
dané VŠCHT. Obsadi-
la 3. místo a její snímek 
se dostal i do národní-
ho kalendáře. Student-
ka 2. ročníku oboru 
ošetřovatelství Michae-
la Krčmárová se umís-
tila mezi 5 % top ucha-
zečů o účast na konfe-
renci Hack to London 
2020 pořádanou the 
University of London 
se svou  argumentativ-
ní esejí v anglickém ja-
zyce.                             (ink)

Mezibořský Educhem na vlně úspěchu
MEZIBOŘí – Technické a přírodovědecké vzdělávání a především 
pak chemii se snaží dostat do popředí zájmu studentů na Mostecku 
a Litvínovsku Střední škola Educhem. Pomáhá jí v tom největší za-
městnavatel v oboru, UNIPETROL RPA. Díky podpoře zaměstnava-
telů, města Meziboří i Ústeckého kraje se mezibořská střední škola 
stává ve své kategorii v regionu lídrem. 

Jedním z úspěšných studentů střední 
školy Educhem je Petr Vitiška.

Šest žádostí bylo z  oblas-
ti sportu, volného času a vzdě-
lávání, 3 z  oblasti zdravotnic-
tví a sociální sféry, 2 z kultury. 
Jeden projekt se týkal úspory 
energií. Nejvíce projektů při-
šlo z  Mostu. „Letos to je popr-
vé, co všechny žádosti, které do 
naší společnosti dorazily, splni-
ly všechny podmínky pro zařa-
zení do výběrové komise. Z při-
hlášek komise vybrala 13 pro-
jektů, mezi které rozdělila přes  
397 tisíc korun. To je více jak 
o 104 tisíc korun, než bylo přidě-
leno v prvním kole vloni,“ sděli-
la tisková mluvčí teplárny Milo-
slava Kučerová.

Finanční dar od společnos-
tí United Energy a Severočes-
ká teplárenská obdrží napří-
klad Krajská rada seniorů Ús-
teckého kraje (35 tis. Kč) na or-
ganizaci červencových sportov-

ních her pro seniory s meziná-
rodní účastí, ZŠ Hamr-Litvínov  
(50 tis. Kč) na rekonstruk-
ci a vybavení cvičné kuchy-
ně pro žáky školy či litvínovská 
MŠ Kaštánek v Bezručově ulici  
(32  250 Kč) na pořízení kera-
mické pece. Spokojená může 
být rovněž obecně prospěšná 
společnost ENERGIE Mezibo-
ří, které teplárna věnuje 33 000 
korun na zřízení IT koutku pro 
uživatele Chráněného bydlení 
a dvě chomutovské střední ško-
ly – VOŠ a SPŠ Chomutov a SO-
ŠES, OA, SZŠ Chomutov, které 
získají na své projekty dohro-
mady 50 tis. Kč. Podpořen bude 
i 2. ročník akce Veřejné kulturní 
iniciativy Most, tzv. rodinný fes-
tival Recykult (30 tis. Kč), který 
bude letos věnován lesu a další 
neziskové organizace a sportov-
ní kluby.                                      (nov)

Teplárna opět nadělovala
Příspěvek získalo 13 organizací

MOST - První kolo přijímání žádostí organizací a škol regionu 
o sponzorský příspěvek bylo v  polovině ledna uzavřeno. Sešlo se  
24 žádostí od 22 organizací. 

 Podpořen bude i 2. ročník akce Veřejné kulturní iniciativy Most, tzv. ro-
dinný festival Recykult.

Chybět nebude ani dopro-
vodný program. Odstartuje ta-

ké šestý ročník oblíbené soutěže 
amatérských jezdců na velkém 

závodním okruhu The Most 
Challenge. Za vstup ani parko-
vání v areálu autodromu jeho 
návštěvníci neplatí. Hlavní pro-
gram autoshow nabízí volné jíz-
dy vlastním vozem po dráze za 
zvýhodněnou cenu. I letos po-

řadatelé zazna-
menali zvýšený 
zájem o servis-
ní boxy, kte-
ré pronajíma-
jí pro jeden vůz 
na celou do-
bu konání akce. 
Služba zahrnu-
je také neome-
zenou jízdu po 
dráze a průjezd 

po boxové komunikaci (pitla-
ne). Pronajmout si lze také pro-
fesionální časomíru. „Zbývá 
pár posledních boxů. Takže kdo 
si chce zajistit tuto výhodu, měl 
by se co nejdříve ozvat,“ vyzý-
vá eventová manažerka společ-
nosti AUTODROM MOST Mi-
chaela Rosenkranzová. Vozům 
na pitlane nevzniká přednost-
ní právo vjezdu na dráhu. „Do 
každého desetiminutového bloku 
pořadatel vpustí pouze pět vozů 
z pitlane. I v tomto případě je te-
dy třeba počítat s  čekací dobou, 
která ale bude kratší než při běž-
ném najíždění na dráhu,“ vysvě-
tila manažerka. 

                                           (nov)

Při autoshow odstartuje  
soutěž amatérských jezdců 

MOST - Tradiční akce The Most AUTOSHOW zahájí  21. března novou 
sezonu mosteckého autodromu. Od 9 do 17 hodin mohou zájemci 
vyzkoušet ve vlastním voze nedávno položený asfalt velkého zá-
vodního okruhu při populárních volných jízdách. 
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Kontakty k inzerátům uvádějí sami inzerenti,
a redakce proto nenese zodpovědnost za jejich správnost.

Vážení čtenáři, zákazníci, upozorňuje-
me vás, že soukromou inzerci komerč-
ního charakteru nezveřejňujeme zdarma.
Pokud máte zájem o vydání inzerátu to-
hoto typu, navštivte prosím naši redak-
ci, inzertní oddělení, a dohodněte si tuto 
službu za patřičnou úplatu dle našeho 
ceníku, případně volejte 737 261 941.
Ostatní drobná soukromá inzerce (různé, 
seznamka…) nadále zůstává bezplatná.

Redakce týdeníku Homér

Různé
 ■ Pro milovníky starých časů 

nabízím Tapiko v originálním 
balení. Rozměr koberce 80 x 
140 cm v barvách červená, 

žlutá, černá. Cena dohodou, v 
Mostě. ZN: pro šikovné ruce. 
Tel.: 724 126 835

 ■ Prodám automatickou 
pračku Electrolux v bezvad-
ném stavu. Cena 3 000 Kč. Tel.: 
731 719 769 – po 15. hodině

 ■ Prodám levně stroj k výro-
bě krmiva – šrotu „šroťák“, po-
hon elektrickým motorem na 
380 V, převod klínovými ře-
meny. Je provozuschopný. Tel.: 
728 102 013. Prodávám také 
včelí med

 ■ Koupím modelovou želez-
nici z NDR, loko, vagony, auta, 
stavebnice, dále vojenskou 
vzduchovku, auta, tank, auto-

bus, traktor na kabelové ovlá-
dání. Nabídka SMS, Most a 
okolí. Tel.: 739 162 981

 ■ Prodám ponořovací šicí 
stroj Veritas za 550 Kč. Tel.: 474 
557 660. Volat večer

 ■ Koupím byt na Meziboří. 
Tel.: 737 261 941.

seznámení
 ■ Hledám ženu z Mostecka, 

nekuřačku, která ráda řídí auto, 
ale auto nemá a měla by zá-
jem jezdit na dovolenou, výle-
ty apod. Jsem 75/164/68. Jen 
volat. Tel.: 704 446 569

 ■ Muž, 59 let, sem tam zadr-
hávám. Hledám ženu 55-62 let, 
štíhlý 172 cm, nekouřím, nepi-

ji. Tel.: 725 251 364 – volat po 
17. hodině

 ■ 59/172, žena příjemné-
ho zevnějšku, pohledná, štíh-
lé postavy. Ráda poznám muže 
na úrovni, vyšší postavy od 55 
let. Hlavně solidnost a sluš-
nost. Tel.: 608 702 881 – nevo-
lat, pouze SMS

 ■ Paní z Mostu, nekuřačka, 
73/167, hledá pána – přítele, 
nekuřáka k občasným schůz-
kám. Telefon: 731 389 028

 ■ Sigle ženy, muže a páry hle-
dá senior 70letý nekuřák. Spo-
lečně na výlet nebo zahrát žo-
líky, šachy, plavání, tancování a 
nebo k moři. Tel.: 705 233 646

Cukrárna a výrobna 
DORTY MARINA přijme

CUKRáře NA výROBU 
fRANCOUZSKéHO SlAD-
KéHO PeČIvA A DORTů

Pracovní doba: 8 hodinová
Tel: 777 990 189

Most, ulice Radniční 1  
(pod terasami mosteckého magistrátu)

Od prosince 2019 jezdí na ko-
lejích více železničních doprav-
ců, celkem sedm, což je další 
důvod, proč je potřeba dopravu 
jak železniční, tak autobusovou 
koordinovat centrálně. Krajský 
dispečink má zlepšit čekání ga-
rantovaných přípojů a bude řešit 
nenadálé mimořádnosti.

Dispečink nemá nahradit in-
focentra dopravců. Nevznikl 
proto, aby řešil dotazy na vyhle-

dávání spojení, na tarify DÚK či 
jiné běžné dotazy, jejichž odpo-
vědi jsou dohledatelné na we-
bu nebo je poskytne právě in-
focentrum.  „Provoz dispečinku 
bude téměř nepřetržitý, na den-
ních a nočních směnách se bu-
de střídat celkem šest dispečerů, 
kteří budou textově nebo telefo-
nicky komunikovat přímo s  ři-
diči, dispečery dopravců i ces-
tujícími,“ uvedl vedoucí dispe-

činku Jindřich Jelínek.   O ak-
tuální poloze spoje se cestující 
mohou informovat na  https://
provoz.dopravauk.cz/sprin-
ter/  nebo se podívat na tabuli 

odjezdů  https://tabule.dopra-
vauk.cz

 Kontakt na Centrální dispe-
čink Dopravy Ústeckého kraje: 
+420 475 657 657.               (nov)     

Krajská doprava spustila centrální dispečink
ÚSTECKÝ KRAJ -  Doprava Ústeckého kraje spustila Centrální dis-
pečink Dopravy Ústeckého kraje. Má za úkol zajištění návazností, 
řešení mimořádností, objednávání spojů a informování cestujících 
o problémech v provozu.

Drobné si  
nechte v kapse!

ÚSTECKÝ KRAJ - Drobné si nechte v kapse.  Od prvního března totiž 
v nových autobusech značky Scania můžete platit i bezkontaktní 
platební kartou.

Autobusy Scania potkáte hlavně v okolí Ústí nad Labem, Bíliny 
nebo Litoměřic. Platba bude možná u všech jednotlivých jízdenek 
Dopravy Ústeckého kraje, jednodenních síťových dokladů DÚK 
a jízdenek Labe-Elbe, stačí řidiči nahlásit cílovou stanici.  Linkové 
autobusy, kde půjde platit kartou, budou označeny samolepkou s lo-
gem příslušné karetní asociace.                                                      (nov)

ÚSTeCKý KrAJ POŘádá NábOr dárCů KOSTNí dŘeNě
Ústecký kraj pořádá  s Českým národním registrem dárců dřeně a Krajskou zdravotní další nábor dárců kostní dřeně. 
Akce se koná na půdě Krajského úřadu Ústeckého kraje. Díky této spolupráci se jenom za minulý rok podařilo získat ví-
ce než 150 nových dobrovolníků. Přesto, že v Českém národním registru dárců dřeně je zapsáno přes 96 tisíc lidí, kaž-
dý čtvrtý nemocný vhodného dárce nenachází a umírá. Poděkování patří také HC VERVA Litvínov, že jim není lhostejný 
osud nemocných a rovněž šíří myšlenku dárcovství. Na nábor mohou dárci přijít v pondělí 16. března od 12 do 16 hodin.
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Litvínov se na závěr 
střetne s Kladnem
V posledním kole základ-

ní části Tipsport extraligy se 
bude hrát šlágr kola v Litví-
nově. V  pátek 6. března to-
tiž proti sobě na ledě Zim-
ního stadionu Ivana Hlinky 
v Litvínově nastoupí domácí 
HC Verva Litvínov a hostu-
jící HC Rytíři Kladno. Utká-
ní začíná netradičně v 18.00 
hodin. 

Černí andělé hrají 
v sobotu doma

Už o víkendu se Černí an-
dělé opět představí na domá-
cí palubovce, když v sobotu 
7. března přivítají na své pů-
dě už od 16 hodin slovenský 
celek Bánovce nad Bebravou.

Baník Souš  
zajíždí do Štětí

V úvodním kole jarní čás-
ti fotbalové divizní skupiny B 
se náš jediný zástupce v sou-
těži, Baník Souš, představí 
na hřišti soupeře. V  sobotu  
7. března zajíždí do Štětí, kde 
utkání začíná v 10.15 hodin. 

Mostecký FK hraje 
v Lovosicích

Úvodní jarní kolo má 
o víkendu na programu ta-
ké krajský přebor v  kopa-
né dospělých. Mostecký FK 
se v  něm představí na hři-
šti soupeře, když v  sobotu  
7. března zajíždí do Lovosic. 
Střetnutí s  domácím ASK 
Lovosice začíná ve 14.30 ho-
din. 

Horní Jiřetín  
jede do Modré

FK Jiskra Modrá bude prv-
ním soupeřem v  jarní části 
krajského přeboru dospělých 
pro celek Sokol Horní Jiřetín. 
Ten sem jede k utkání v ne-
děli 8. března. Utkání na hři-
šti celku z Děčínska začne ve 
14.30 hodin.  

Stará garda Baníku 
má dva turnaje

Stará garda, fotbalisté Ba-
níku Most, se v  roce 2020 
chystá na dva stěžejní pod-
niky. Oba se ale uskuteční ve 
stejném termínu. V  sobotu  
13. června se hraje v Litvíno-
vě v areálu Lomská již 7. roč-
ník memoriálu Václava Ža-
loudka. Ve stejný den se hra-
je v německém Greifswaldu 
mezinárodní turnaj ve fot-
bale, tam by mužstvo jelo už 
v pátek 12. června s návra-
tem v neděli 14. června.

Brankář Francouz 
v NHL „čaruje“

Podle úspěšnosti zákro-
ků je 29letý hokejový bran-
kář Pavel Francouz v prestiž-
ní kanadsko-americké NHL 
druhý nejlepší (92,9 %), po-
dle počtu obdržených gó-
lů na zápas čtvrtý (2,24). 
V  obou případech s  mini-
mální ztrátou na nejlep-
ší. Někdejší klenot a opo-
ra Litvínova, s  nímž v  ro-
ce 2015  získal extraligový 
titul, si získává v  zámoří re-
spekt. A nejen to. Má od tý-
mu  z Colorada i nový kontra
kt.                                            (jak)

„Odehráli jsme velmi dobrý 
zápas. Myslím si, že jsme soupe-
ře celou dobu do ničeho nepusti-
li, vytvořili jsme si šance. Vstou-
pili jsme do zápasu tak, jak jsme 
chtěli a dostali jsme soupeře pod 
tlak. Nepodařilo se nám sice dát 
gól, ale v té hře jsme pokračova-
li celý zápas. Dneska to bylo za-
sloužené vítězství a výborný vý-
kon,“ komentoval utkání domá-
cí trenér Jindřich Kotrla.

HC verva litvínov – HC 
vítkovice Ridera 4:0 (0:0, 2:0. 

2:0). Branky a nahrávky: 27. 
Moravčík (V. Hübl), 28. Jarů-
šek (Hedberg, Mahbod), 52. 
Mahbod (Jarůšek, J. Říha), 54. 
Jarůšek (Hedberg, Mahbod). 
Sestava HC Verva Litvínov: Ja-
nus (Honzík) – J. Říha, Morav-
čík, Štich, Ščotka (A), Kudla, L. 
Doudera, Březák – Hedberg, 
Mahbod, Jarůšek – Pospíšil, V. 
Hübl, F. Lukeš – Jánský, Ger-
hát, Válek – Helt, Jurčík, Tráv-
níček. 

(jak) 

Litvínov doma udělal důležitý krok  
k záchraně, když doma vynuloval Vítkovice

LITVíNOV - Důležitý zápas v rámci 50. kola Tipsport extraligy mezi 
Litvínovem a Vítkovicemi zvládli lépe domácí chemici. Proti Sleza-
nům měli po celou dobu navrch a svému soupeři nakonec nastříleli 
čtyři branky. Autorem dvou z nich byl nejproduktivnější hráč týmu 
Richard Jarůšek, brankář Jaroslav Janus zaznamenal první čisté 
konto v ročníku.

Severočeši vstoupili do Sev.en 
Hockey Cupu povedeným 
úvodním turnajem na domácím 
ledě, kde se po třech výhrách 
vyhoupli na průběžné první 
místo. V Pardubicích se však 
mužstvu příliš nedařilo: Litví-
nov porazil jen Kladno a na vý-
chodě obsadil třetí příčku. 

Chemici si spravili chuť 
v prosinci ve Zlíně. Na Moravě 
tým opět nenašel jediného pře-

možitele a vrátil se do čela prů-
běžné tabulky. O vítězi rozho-
dl poslední turnaj, který se ten-
to víkend odehrál na Kladně. 
Černožlutí v něm zvládli klí-
čový souboj se Zlínem, v ostat-
ních duelech ale zaváhali. Přesto 
se ziskem 25 bodů slaví celkové 
vítězství.  Konečné pořadí série 
Sev.en Hockey Cup: 1. Litvínov 
25 bodů, 2. Zlín 24, 3. Kladno – 
14, 4. Pardubice – 9 bodů.   (jak)

Devátá třída HC Litvínov slaví triumf na Sev.en Hockey Cupu
LITVíNOV - Hokejisté Litvínova vyhráli letošní ročník turnaje   
Sev.en Hockey Cup. Černožlutí deváťáci ovládli sérii čtyř turnajů, 
které postupně hostil Litvínov, Pardubice, Zlín a Kladno. 

KARLOVy VARy, MOST – Na 
badmintonovém turnaji Grand 
Prix C věkové kategorie U15 
v Karlových Varech zastupova-
la mostecký Baník dvojice Tere-
za Grznárová a Anna Portová. 
Lépe si vedla Grznárová, která 
turnajovým pavoukem prošla 
až do finále, v němž ve třech se-
tech podlehla Karolíně Vnouč-
kové (BK Arion Praha), Porto-
vá vypadla již v prvním kole. 
Hráčky Baníku Most společně 
nastoupily i do čtyřhry. 

V prvním kole porazily dvo-
jici Rezková, Wasylkova (Go-
ram Teplice), ve čtvrtfinále ale 
po těsném boji podlehly Bla-
ziusové a Vorlové 18:21, 21:19, 
19:21 (Arion Praha / Aktiv Lu-
žiny). Zvítězila dvojice Adéla 
Dvořáková – Karolína Vnouč-
ková (Jiskra Nejdek / Arion 
Praha). Hráči a hráčky katego-
rie U13 se představili na turna-
ji Grand Prix C, který pořádal 
oddíl SuperStars Most. Mostec-

ký Baník byl zastoupen Veroni-
kou Burdovou, Filipem Lang-
majerem a Janem Bleyerem, 
kterým se dařilo hlavně v pá-
rových disciplínách. Veronika 
Burdová s Filipem Langmaje-
rem ovládli mix, oba zvítězi-
li i v deblu, Langmajer s Pet-

rem Břízou (SK Prosek), Bur-
dová s Karolínou Tomešovou 
(BK TU Liberec). Ve dvou-
hrách uspěl pouze Filip Lang-
majer, který obsadil druhé mís-
to za Jakubem Klokanem z po-
řadatelského oddílu.                

(has, jak)

Černí andělé  
si dojeli pro vítězství 

PREŠOV - Černí andělé, házenkářky DHK Baník Most, ani ve svém dal-
ším utkání MOL ligy nezaváhali a v Prešově přesvědčivě zvítězili 38:24 
(19:12).

„Měli jsme velmi dobrý vstup do zápasu, první desetiminutovka byla 
z naší strany vynikající, pak tempo trochu upadlo, měli jsme hodně vylou-
čených, dokonce vůbec poprvé jsme dostali dvě červené karty. Měli jsme 
hodně neproměněných šancí, nastřelených tyček, soupeř se ve druhé pů-
li dotáhl na rozdíl nějakých čtyř branek, ale my jsme v poslední zhruba 
čtvrthodině zase zapnuli na plné obrátky a z trháků se nám dařilo skóro-
vat a vytvořili jsme si poměrně výrazný náskok,” komentoval výsledek 
trenér mosteckých házenkářek Jiří Tancoš.

Černí andělé tak pokračují ve vítězném tažení i v situaci, kdy už jim 
MOL ligové vítězství nikdo nemůže sebrat. „Víme, že tyto zápasy nejsou 
snadné a jsem rád, že jsme to zvládli. Hráčky zápas odmakaly, zvládly 
ho a jsem rád, že můžeme bez zranění pokračovat dál,” uzavřel trenér. 

ŠŠK Prešov – DHK Baník Most 24:38 (12:19). Nejvíce branek: Šu-
tranová 6, Popovcová 5, Vargová 5/1 – Mikulčík 12, Zachová 9/1, Kos-
telná K. 3, Kostelná A. 3, Borovská 3. Rozhodčí: Cipov, Klus. Sedmime-
trové hody: 1/1 – 1/1. Vyloučení: 5:4 (přímá ČK Stříšková, Šustková). 
Diváci: 220.                                                                                                                 (jak)

Radní doporučili zastupite-
lům založit společnosti FK Ba-
ník Most- Souš, s. r. o. s majetko-
vou účastí města Mostu ve výši 
95% podílu na jejím základním 
kapitálu a FK Baník Most –Souš 
mládež, zapsaný spolek. Důvo-
dem založení uvedených spo-
lečností je sjednotit a zefektiv-
nit provozování mládežnického 
a seniorského fotbalu na území 
města Mostu se zachováním his-
torických souvislostí (FK Baník 

Most, FK Baník Souš). Týden 
před zastupitelstvem proběh-
la dle stanov řádná   valná hro-
mada FK Baník Souš z.s., kdy za  
71% účasti členské základny do-
šlo k odvolání dosavadního vý-
konného výboru a revizní ko-
mise. Valná hromada poté zvoli-
la nový výkonný výbor a revizní 
komisi a schválila nově uprave-
né stanovy spolku. Členská zá-
kladna si také odsouhlasila účast 
v  novém fotbalovém projektu 

fotbalu v Mostě, kdy se od 1. 7. 
2020 stane součástí nově vznik-
lých subjektů Baník Most - Souš 
mládež a Baník Most - Souš 
s.r.o. společně se zaniknuvšími 
subjekty MFK Most a Fotbalová 
akademie Josefa Masopusta.

Členové Souše přivítali hlavně 
účast na tomto projektu ze stra-
ny města Mostu, který na val-
né hromadě zastupoval náměs-
tek primátora města Mostu Ma-
rek Hrvol. 

„Pro fotbalový klub Souše, tak 
začíná nové období fotbalu, poté 
co v roce 2019 oslavil 100 let své-
ho trvání,“ píše se na webu klu-
bu.                                             (jak)

Badmintonisté hráli na turnajích  
v Karlových Varech a v Mostě 

V Mostě vznikne nový fotbalový klub
MOST – Zastupitelstvo města na svém zasedání ve čtvrtek 27. února 
schválilo záměr vedení města sloučit dva největší mostecké fotbalo-
vé kluby, tedy Baník Souš a Mostecký FK v jeden. Ten by se jmenoval 
FK Baník Most – Souš a měl by dvě společnosti. 

Starší dorostenky uspěly
MOST - Starší dorostenky DHK Baník Most se tentokrát předsta-
vily na domácí palubovce, kde přivítaly tým HC Zlín. A také jejich 
další vystoupení v jarní části soutěže bylo úspěšné, zvítězily 30:26 
(19:12).

„Dnešní zápas pro nás byl zase o něco náročnější než ty předchozí, 
na začátku jarní části sezony jsme měli možnost konfrontace s jedním 
z těžších soupeřů, a to nám jednoznačně prospělo. První poločas jsme 
zvládli bez problémů. To, na co jsme se připravovali, jsme plnili jak 
v obraně, tak v útoku. Druhá půle už byla zase víc rozháraná, dělali 
jsme poměrně dost technických chyb a hráčky začaly zkoušet věci, kte-
ré bych ani moc nechtěl, abychom v zápasech zkoušeli. Celkově jsem 
ale spokojený, zahrály si všechny hráčky z lavičky, zápas se obešel bez 
zranění, což je také pozitivum a poté, co nám šest hráček před koncem 
týdne vypadlo ze sestavy ze zdravotních důvodů, jsme to zvládli dobře 
a musím děvčata pochválit za přístup k celému zápasu,“ komentoval 
výsledek trenér starších dorostenek Martin Spuchlák.

Ani v příštím zápase nečeká starší dorostenky snadný soupeř, ten-
tokrát jedou o víkendu do Olomouce, kde je čeká souboj dvou bez-
prostředních sousedů v tabulce. 

DHK Baník Most – HC Zlíny 30:26 (19:12). Sestava a branky 
DHK Baník Most: Markéta Zemanová 7/2, Adéla Krbcová 3, Na-
tálie Maxová 1, Adéla Pokorná, Melani Jagodič 4, Kateřina Pavlí-
ková 1, Adéla Srpová, Valentina Schüllerová 1, Markéta Rubínová 
2, Andrea Rudincová 2/1, Jana Kašparová, Sofie Behenská, Barbora 
Kroftová 3, Marie Poláková 6, Barbora Hrbková.                                 (jak)

Rozhodující zápas litvínovské hokejisty 
čeká tento pátek s Kladnem. Bude se 

hrát „jako o život“. Přijďte fandit!
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ÚSTECKÝ KRAJ – Kdo má doma motorku a miluje jízdu krajinou na dvou kolech ocení nejnovější počin z dílny Moto-
wander, a to sice trasu Památky UNESCO v Krušných horách. Milovníci jedné stopy mohou brožuru získat na veletr-
hu Motocykl 2020 nebo v ITC Destinační agentury Krušné hory v zámku Valdštejnů v Litvínově. 

Je to už třetí dárek Destinační agentury Krušné hory motorkářům. Tentokrát nechala motorkářům na míru 
zpracovat trasu, která je provede po památkách UNESCO Hornické krajiny Krušnohoří. „Na motorkáře myslí-
me pravidelně každý rok. Jsou pro nás vítanou skupinou turistů, kteří si zaslouží pozornost. Projíždí krajinou nejen 
pro radost z jízdy, ale zastavují se na dobré jídlo, chtějí si výlet užít a zažít si zajímavá místa. Proto spolupracuje-
me s lidmi, kteří motorkářům rozumí nejvíce, s lidmi z Motorwander. Ti pro nás a hlavně pro motorkáře připravili 
už třetí trasu. První motorkáře v rámci Tripperu vedla po vršcích hor až do sousedního Německa. Pak pro ně Moto-
wander vybral zajímavosti hornické krajiny a tentokrát je zavede za památkami UNESCO,“ uvedla ředitelka Des-
tinační agentury Krušné hory Petra Fryčková. Autorem trasy je Oldřich Bubeníček, redaktor časopisu MotoRou-
te. „Po úspěšném zápisu Hornické kulturní krajiny Erzgebirge/Krušnohoří na Seznam světového dědictví UNESCO 
zde vznikla potřeba tvorby motocyklové trasy, která by zmapovala některé z významných oblastí a památek po obou 
stranách státní hranice mezi Českem a Německem, využila naplno potenciál Krušných hor a spojila tak nezapome-
nutelný zážitek z jízdy krásnou horskou krajinou spolu s poznáním jedinečných památek spojených s hornickou his-
torií celého regionu. Trasa je koncipována jako víkendová a rozdělili jsme ji na tři úseky s možností ubytování v cíli 
prvních dvou etap. Cesta vás zavede do obou států, Česka i Německa, proto nezapomeňte na pojištění pro cestu do 
zahraničí, než se vydáte v jedné stopě na svou jízdu. Věříme, že na této trase, kromě samotného zážitku z jízdy, si 
každý najde místa a cíle, které ho zaujmou natolik, že je v sedle svého motocyklu pojede navštívit. A ať už pojede-
te sami, nebo s kamarády, vždy se vraťte domů ve zdraví,“ říká k nové trase její autor. 

Ústecký kraj se památkou zapsanou na Seznam světového dědictví UNESCO může pochlubit od 6. června 
loňského roku. Vedle světových skvostů a dalších dvanácti památek z České republiky se postavila Hornická 
krajina Krušnohoří. Hornictví má v Krušných horách tradici sahající až do dvanáctého století. Hornická čin-
nost se proto samozřejmě podílela na spoluutváření krajiny a vytvářela její ráz. Historie hornictví v Krušných 
horách se odráží také ve společnosti. Má vliv na celý region a místní kulturu. K tomu všemu přihlížel Výbor 
světového dědictví, když schvaloval společnou českou-saskou nominaci, jejíž oficiální název zní Hornický re-
gion Erzgebirge/Krušnohoří. Tvoří ho 22 součástí, z nichž 17 se nachází na území Saska a pět v českém Kruš-
nohoří. Českou část reprezentují Hornická krajina Jáchymov, Hornická krajina Abertamy – Boží Dar – Hor-
ní Blatná, Rudá věž smrti, Hornická krajina Mědník a pro Ústecký kraj nejzásadnější Hornická krajina Krup-
ka.                                                                                                                                                                              (ink)

Milovníci jedné stopy Mohou  
vyrazit za paMátkaMi unesco

PAMÁTKY UNESCO
Cíle 16

Severní Čechy – Krušné hory
Celková délka 364 km

Pro Destinační agenturu Krušné horypřipravil MOTOWANDER
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Milí přátelé jedné stopy,
držíte v rukách zbrusu novou publikaci, která 
svým charakterem navazuje na již vydaného 
průvodce po hornických památkách v oblasti 
východních Krušných hor. Po úspěšném zápisu 
Hornické kulturní krajiny Erzgebirge/Krušno-
hoří na Seznam světového dědictví UNESCO 
zde vznikla potřeba tvorby motocyklové trasy, 
která by zmapovala některé z významných 
oblastí a památek po obou stranách státní 
hranice mezi Českem a Německem, využila 
naplno potenciál Krušných hor a spojila tak 
nezapomenutelný zážitek z jízdy krásnou 
horskou krajinou spolu s poznáním jedineč-
ných památek spojených s hornickou historií 
celého regionu. 

Trasa je koncipována jako víkendová a rozdě-
lili jsme ji na tři úseky s možností ubytování 
v cíli prvních dvou etap. Cesta vás zavede do 
obou států, Česka i Německa, proto nezapo-
meňte na pojištění pro cestu do zahraničí, než 
se vydáte v jedné stopě na svou jízdu.

Věříme, že na této trase, kromě samotného 
zážitku z jízdy, si každý z vás najde místa 
a cíle, které ho zaujmou natolik, že je v sedle 
svého motocyklu pojede navštívit. A ať už 
pojedete sami, nebo s kamarády, vždy se 
vraťte domů ve zdraví.

Za MOTOWANDER zdraví 
Olda Bubeníček
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Do sedel a pokračujeme dále. Pod rozhlednou 
se dejte vpravo na Fojtovice, kde odbočíte vle-
vo na Cínovec. Čeká vás nyní úsek po hřebenu 
Krušných hor s  typickými rašeliništi a  Dlou-
hým rybníkem, kde se můžete za parného dne 
vykoupat. Za kostelem na křižovatce se dejte 
vpravo a  zastavit se můžete u pomníků ame-
rických letců a lidických žen. Následně se držte 
vpravo, přejeďte do Německa a na křižovatce 
se dejte vpravo směrem ke kostelu a hned prv-
ní odbočkou vlevo. Pokračujte rovně po hlavní 
silnici až k muzeu „Vereinigt Zwitterfeld zu Zin-

nwald“.Po návštěvě hradu se vraťte do Kosto-
mlat pod Milešovkou a  pokračujte po silnici 
258 do Světce. Za obcí v  prudké pravotočivé 
zatáčce je v horkých dnech možnost přírodní-
ho koupání. Dojeďte na první křižovatku a za-
hněte vlevo a následně vpravo do tunelu pod 
železniční tratí. Tato zkratka zvaná „Myší díra“ 
je mezi místními velmi populární. Po projetí 
tunelu dojedete do Chotějovic na křižovatku 
s hlavní silnicí a uvidíte před sebou komplex 
tepelné elektrárny Ledvice.

Opusťte Zinnwald a dojeďte rovně do Geisun-
gu. Zde podjedete železniční viadukt a na kři-
žovatce se dáte vlevo po silnici č. S178 směr Al-
tenberg. Po příjezdu do města zahněte vpravo 
do Mühlenstrasse a zaparkujte před budovou 
Bergbaumuseum Altenberg.

Od poloviny 16. století stávala na vrcholu 
asi 10 m vysoká čtyřhranná věž se zvonem. 
Zvoník, většinou starý nebo zmrzačený 
horník, bydlel v  přistavěném domečku 
o jedné místnosti. Rozhledna je dnes sou-
částí hotelu a  je nepřístupná. Z  vyhlídky 
před budovou si ale za dobré viditelnos-
ti vychutnáte výhledy na vrcholy Českého 
středohoří. Velká pinka, která se nachází 
na opačné straně od vyhlídky před hote-
lem, vznikla jako pozůstatek hornické čin-
nosti, která v této oblasti probíhala již od 
počátku 15. století.

03 KOMÁŘÍ VÍŽKA

Hornická krajina Zinnwald je charakteris-
tická dobýváním rud cínu a wolframu. Cín 
se zde těžil již od 15. století, aby byl ve 
století 19. nahrazen wolframem. Počátkem 
20.  století zde byly postaveny moderní 
důlní budovy. Budovy a zařízení dolu Ve-
reinigt Zwitterfeld včetně štol Tiefer Bünau 
a Tiefer Hilfe Gottes Sto-
llen jsou dnes využívány 
jako prohlídkový důl.
Prohlídka trvá 1,5 hod 
a  teplota pod zemí se 
pohybuje mezi 8 – 10 °C.

04  PROHLÍDKOVÝ DŮL VEREINIGT 
ZWITTERFELD ZU ZINNWALD

Motorkáři (a nejen oni) mohou brožuru získat v  „íčku“ v litvínovském zámku Valdštejnů.

Na motorkáře myslí Destinační agentura 
Krušné hory pravidelně každý rok.

Ze sedla motorky si mohou milovníci jedné 
stopy užít třeba pohled na Krupku.

Motorkáři nemůžou na trase za památkami UNESCO minout  areál štoly Starý Martin.


